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PROTOKÓŁ Nr XVI/2012 kadencji 2010 - 2014 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 
odbytej w dniu 23 lutego 2012 roku, o godz. 12.

00
 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 
przy ul. Wrocławskiej 2. 

 
 
Przewodniczący Rady Powiatu otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości 
oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

 
Radny Wicha 
W punkcie 11 „podjęcie uchwał Rady Powiatu w Środzie Śląskiej” zgłaszam wniosek 
formalny o wycofanie projektu uchwały poparcia uchwały Sejmiku Województwa 
Dolnośląskiego, dotyczącej podjęcia rezolucji w zakresie uniemożliwienia wolnego obrotu, 
sprzedaży i uprawy organizmów zmodyfikowanych genetycznie na obszarze Dolnego 
Śląska. Szanowni radni, my jako Rada Powiatu nie mamy takiego upoważnienia od rolników 
naszej Gminy, żeby w ich imieniu podejmować takie uchwały. Po pierwsze Polska może 
kupować nasiona zmodyfikowane, czyli kupujemy kukurydzę w Niemczech, Słowacji, 
Czechach, możemy kupować, natomiast nie możemy siać, nie możemy produkować. To jest 
jakby nieporozumienie z tym, że my bezpośrednio jako radni nie mamy na to wpływu, bo to 
ustawodawca musi uregulować. Z tego tytułu mamy, nasi rolnicy mają, niższe plony średnio 
kukurydzy jest o 30%, natomiast inni, inne kraje mogą korzystać z tego dobrodziejstwa. 
Uchwała Sejmiku Wojewódzkiego jest z 2005 roku i to był wielki błąd Sejmiku, że taką 
uchwałę podjęli, bo my jako Dolny Śląsk nie możemy dopuścić do tego, że na obszarze 
Dolnego Śląska będzie zakaz siania nasion, natomiast na innych obszarach na przykład w 
Wielkopolsce będzie można siać, czyli byśmy tutaj stworzyli skansen na terenie Dolnego 
Śląska. Jeśli chodzi o firmy, stowarzyszenia ekologiczne, tych stowarzyszeń jest niektórzy 
twierdzą 100, niektórzy, że 500 i więcej my jako Rada takie wnioski nie powinniśmy 
rozpatrywać. Opinia Krajowej Izby Rolniczej, Dolnośląskiej Izby Rolniczej, Powiatowej Izby 
Rolniczej jest jednoznaczna, nie można zabraniać stosowania nasion zmodyfikowanych 
genetycznie, bo my uderzamy w naszych rolników, w dochody i w nasze rolnictwo. A jeśli 
uderzamy w dochody rolników, uderzamy automatycznie w rozwój naszej gospodarki, 
dlatego też wnioskuję o wycofanie tej uchwały z porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny więc tak, Sejmik Województwa Dolnośląskiego zwrócił się do mnie  w miesiącu 
grudniu z prośbą, ażeby poprzeć uchwałę Sejmiku Wojewódzkiego. Ja to pismo przekazałem 
do Komisji Gospodarki, która jest prowadząca dla tego typu uchwał i Komisja Gospodarki 
uznała, ze taką uchwałę Sejmiku Wojewódzkiego możemy poprzeć. Komisja Oświaty 
głosowała nad poparciem tej uchwały niejednogłośnie, Komisja Gospodarki poparła, Komisja 
Budżetowa, Panie Przewodniczący? 
 
Radny Osiecki 
Nie zajęła stanowiska. 
 
Przewodniczący Rady 
Nie zajęła stanowiska, w związku z tym sytuacja jest niejednoznaczna. Czy w tym temacie 
są inne propozycje? Jeżeli nie ma, przegłosujemy wniosek formalny radnego Stanisława 
Wichy.    
 
Następnie poddał pod głosowanie wycofanie z punktu 11 „podjęcie uchwał Rady Powiatu w 
sprawie”: projektu uchwały w sprawie poparcia uchwały Sejmiku Województwa 
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Dolnośląskiego, dotyczącej podjęcia rezolucji w zakresie uniemożliwienia wolnego obrotu, 
sprzedaży i uprawy organizmów zmodyfikowanych genetycznie na obszarze Dolnego 
Śląska, 
 

ZA – 13  P – 0 W – 4 
 
Radny Wojewódka 
W imieniu grupy radnych, podpisało się 10 osób, na podstawie paragrafu 28, w związku z 
paragrafem 14 Statutu Powiatu Średzkiego wnoszę o uzupełnienie porządku obrad o 
uchwałę w sprawie poparcia uchwały Sejmiku Województwa Dolnośląskiego z dnia 9 lutego 
2012 r., dotyczącej koncesji na cyfrowe nadawanie naziemne dla Telewizji Trwam. W 
załączeniu przedstawiam projekt wraz z uzasadnieniem. Sejmik Województwa 
Dolnośląskiego wyraził swoją dezaprobatę dla nie umieszczenia tej telewizji w paśmie 
multipleksu telewizji cyfrowej, uchwała jest intencyjna. Przekażę w tej chwili 
Przewodniczącemu.   
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny ja dzisiaj nie mogę wprowadzić do porządku obrad tej uchwały, natomiast 
przyjmujemy Pana wniosek. Skieruje to do komisji i rozpatrzymy, czy na następnej sesji 
będziemy mogli to podjąć. Także do dzisiejszego porządku obrad nie przyjmuję projektu tej 
uchwały.  
 
Radny Wojewódka 
Zgodnie ze Statutem Powiatu Rada Powiatu może większością głosów wprowadzić zmiany 
do porządku, także proszę o poddanie pod głosowanie.   
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny ja w takim razie zacytuję Panu co mówi regulamin, natomiast może, ale w 
wyjątkowych sytuacjach. W związku z tym ja podejmuję w tej chwili decyzję, że skierowuję to 
do komisji, a komisje zdecydują. Czy są inne propozycje do porządku obrad?  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu.        
 
Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami, Rada Powiatu głosowała: 
 

ZA – 15  P – 0  W – 2 
 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 

 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XV/2012 z dnia 26 stycznia 2012 z sesji Rady Powiatu w Środzie 

Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Spotkanie z przedstawicielem firmy PCZ S.A. odnośnie tematu związanego z zrealizowanymi, 

wykonanymi i planowanymi do realizacji inwestycjami i remontami oraz zakupami sprzętu 
medycznego dokonanymi przez PCZ S.A. w budynku szpitala przy ul. Kolejowej 16 i na 
działkach przylegających do budynku szpitala w Środzie Śląskiej. 

7. Kształcenie zawodowe w Powiecie Średzkim – zmiany ustawowe, koncepcja rozwoju. 
8. Analiza rynku pracy 2011 r. 
9. Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej w 2011 

roku.  
10.  „15 min. dla wyborców”. 
11. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
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- zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych o 
charakterze cywilno-prawnym przypadających Powiatowi Średzkiemu oraz jego jednostkom 
organizacyjnym, 
- poparcia apelu Rady Powiatu Kędzierzyńsko – Kozielskiego do Prezesa Rady Ministrów RP 
o opracowanie rządowego programu systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odra, 

- nadania statutu jednostce o nazwie Placówka Opiekuńczo – Wychowawcza Typu 
Socjalizacyjnego w Środzie Śląskiej, 
- przyjęcia zadania związanego z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej w 2012 roku, 
- zmiany uchwały Rady Powiatu w Środzie Śląskiej nr XLIX/284/2010 z dnia 30 kwietnia 
2010 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Powiat Średzki umowy 
użyczenia części nieruchomości gruntowej, stanowiących fragmenty dróg powiatowych 
położonych na terenie Gminy Miękinia, 
- zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej – Policealne Studium Socjalne w Środzie Śląskiej, 
- zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 
- zamiaru likwidacji Technikum Handlowego w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 
- zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 
- zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 
- zamiaru przekształcenia Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w 
Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie 
Śląskiej, 
- zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
- zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej dla Dorosłych w Powiatowym 
Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
-  zamiaru likwidacji Policealnej Szkoły Zawodowej w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
- zamiaru likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych w Powiatowym Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
- zamiaru likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Powiatowym Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
- zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Specjalnym Ośrodku 
Szkolno – Wychowawczym w Środzie Śląskiej, 
- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2012 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wnioski i oświadczenia radnych. 
14. Sprawy różne. 
15. Zamknięcie sesji.         

 
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr XV/2012 z dnia 26 stycznia 2012 z sesji Rady Powiatu w 

Środzie Śląskiej. 

  W dniu 22 lutego 2012 roku radny Mariusz Wojewódka zgłosił 2 uwagi do projektu 

protokołu Nr XV/2012 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 26 stycznia 2012 roku: 

1) str. 9 zamiast „10 milionów” – „50 milionów”, 

2) str. 9 zamiast „klinika” – „szpital”,  

    Po ponownym odsłuchaniu wersji elektronicznej protokołu, uznano pierwszą uwagę radnego 

Mariusza Wojewódki za zasadną, druga uwaga nie została uznana. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XV/2012 z sesji Rady 
Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 26 stycznia  2012 roku 

 
Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XV/2012 głosowała : 

 
ZA - 17   P - 0  W – 0 

 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 3 do 
protokołu). 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
(załącznik nr 4 do protokołu). 
 
Starosta 
Odczytał powyższe sprawozdanie. 
 
Radna Rachwalska 
Ja mam takie pytanie dotyczące przedostatniego punktu, że Zarząd zwrócił się do proboszcza i 
rady sołeckiej, czy ten pomnik, ten wizerunek, ta figura jest zapisana w rejestrze zabytków? Co 
tutaj ma decyzja rady sołeckiej, bądź proboszcza? Ich decyzja nie jest tu wiążąca. Wartość takiej 
figury jest również w miejscu w którym została postawiona. 
 
Starosta 
Żebyśmy się zrozumieli, figura Świętego Nepomucena stoi, ta o której mowa, o którą Pani 
zapytała, stoi w pasie drogi powiatowej, my za nią odpowiadamy. Stoi, chyba nie muszę 
przekonywać nikogo, w niebezpiecznym miejscu i stąd czynimy starania o uzyskanie ewentualnej 
zgody mieszkańców, proboszcza miejscowości Ciechów o przeniesienie i oczywiście 
wyremontowanie w dalszym etapie figury w inne miejsce, bezpieczniejsze. 
 
Radna Rachawalska 
Rozumiem, że traktowani są proboszcz i mieszkańcy jako dysponenci, tak? 
 
Starosta 
No były próby wcześniej, kilka lat temu, rozmów na ten temat i różnie było, jeśli chodzi o kwestię 
przeniesienia figury. 
 
Radna Rachwalska 
Ale jeśli jest na liście zabytków, to chyba nie trzeba mieszkańców o to pytać. 
 
Starosta 
Tak oczywiście, ale tak jak każda inna tego typu nieruchomość, która jest wpisana do rejestru 
zabytków musi być oczywiście pod kontrolą Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków i tu jeżeli 
będzie taka zgoda wystąpimy wtedy do Konserwatora Zabytków, że nosimy się z zamiarem 
przeprowadzenia takiej operacji. Jeśli będzie zgoda również jego, to wtedy taką rzecz zrobimy. 
Ale to jest daleka droga i wiem, że będzie opór mieszkańców, czy opór chociażby proboszcza 
miejscowości. 
 
Radna Rachwalska 
Ja myślę, że również konserwatora zabytków. 
 
Starosta 
Nie wiem, zobaczymy, przekonamy się. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie Starosto, Pani radna, ja w uzupełnienia jako, że tym tematem zajmowałem się już razy 
kilka, Powiatowa Rada Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego dwie kadencje do tyłu próbowała ten 
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temat załatwić. Ten pomnik, który jest zabytkiem stoi w takim miejscu, gdzie czekamy kiedy duży 
pojazd z przyczepą go wywróci. Do dnia dzisiejszego nie było zgody i proboszcza i rady sołeckiej, 
żeby przenieść go w inne miejsce. Ponowna próba jest podejmowana, żeby ten temat załatwić. 
 
Burmistrz Środy Śląskiej 
Tak nawiasem, jakie miejsce godne proponowano? 
 
Przewodniczący Rady 
Przy kościele chciano postawić. 
 
Starosta 
Są różne propozycje, ale na pewno, jeżeli do tego dojdzie to będzie szeroko komentowana. 
 
Radna Rachwalska 
Pragnę zwrócić uwagę, że figury Jana Nepomucena są niezwykłym dowodem na 
wielokulturowość naszego terenu i należy kultywować miejsca w których one stoją. Na razie Pan 
Bóg ustrzegł, wypadku nie było, ograniczenia są, po prostu wystarczy stosować. 
 
Radny Wicha 
Mam pytanie, bo ta minimalna stawka czynszu dzierżawnego, chodzi o 14 groszy za metr 
kwadratowy to jest miesięcznie, czy rocznie? 
 
Starosta 
To jest za tonę.  
 
Radny Wicha 
Bo pisze 0,14 zł/metr kwadratowy netto. 
 
Starosta 
Metr sześcienny. 
 
Radny Wicha 
Mi chodziło, czy to jest dzierżawa od hektara…  
 
Przewodniczący Rady 
W kwestii formalnej proszę poprawić, metr sześcienny. 
 
Sekretarz 
Nie. To jest stawka czynszu dzierżawnego od nieruchomości, natomiast metr sześcienny, to jest 
stawka, która będzie ewentualnie negocjowana, jeśli chodzi o wydobycie. 
  
Starosta 
Natomiast Panie radny, Panie Sekretarzu, firma która wylicytuje najwyższą stawkę ta wygra 
oczywiście, jeżeli chodzi o wydobycie metra sześciennego.                
 
Radny Wicha 
Ja przepraszam, ale mi tu chodziło czy te 14 groszy to jest, jeżeli czynsz dzierżawny za miesiąc, 
czy … 
 
Wicestarosta 
Za miesiąc. 
 
Radna Rachwalska 
Ja mam pytanie dotyczące punktu o rozwiązaniu umowy, rozumiem, że z półrocznym 
wyprzedzeniem chodzi o Stowarzyszenie Ostoja, czy coś wiadomo na ten temat, czy na tej 
zmianie nie ucierpią dzieci, które opieką obejmowało to Stowarzyszenie? 
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Starosta 
Za wcześnie jeszcze mówić o takich konsekwencjach. Wiem, że Stowarzyszenie szuka w 
miejscowości Środa Śląska nowej siedziby. I my chcemy pomóc im w tym przypadku. Natomiast 
na Komisji dyskutowaliśmy ten temat, my również jesteśmy pod ścianą. Wczoraj chociażby na 
Komisji Budżetowej informowałem radnych jakie koszty ponosimy co miesiąc, w tej chwili, za 
pobyt dzieci w różnych placówkach. Jesteśmy wręcz zmuszeni do tego typu działań, aby 
ściągnąć dzieci z różnych miejscowości, z całego kraju, do nas, do Środy Śląskiej, by obniżyć 
koszty przede wszystkim. 
 
Radna Rachwalska 
Jakie działania w tym zakresie, czy już orientował się Zarząd, Pan Starosta, gdzie możnaby 
skierować to Stowarzyszenie, jakie miejsce im zaoferować?  
  
Starosta 
Ja powiedziałem, że będziemy pomagać w ewentualnych rozmowach. Wiem, że przedstawiciele 
Stowarzyszenia spotkali się z jednym ewentualnym wynajmującym. Nie wiem, czy się 
porozumieli. Z tego co wiem to nie i szukają dalej, mają na to pół roku. 
 
Radna Rachwalska 
Czyli można założyć, że jeśli nie znajdą, to tą działalność będą musieli zawiesić, bądź 
zrezygnować?   
 
Starosta 
Ja nie wiem co będą musieli zrobić, natomiast na pewno będą musieli prowadzić tą działalność  
w tych pomieszczeniach, które im zostaną. 
 
Radna Rachwalska 
To znaczy ja rozumiem, że Pan deklaruje pomoc jakąś temu Stowarzyszeniu. To ja oczekuję, 
następnym razem dowiemy się…  
 
Starosta 
Mamy pół roku na to, żeby Stowarzyszenie tak zorganizowało swoją działalność nie mając tych 
prawie 200 metrów kwadratowych, które nam są niezbędne, do tego, żeby działali tak jak to robią 
w tej chwili, z korzyścią oczywiście dla wszystkich dzieci z terenu Powiatu Średzkiego. 
 
Przewodniczący Rady 
W kwestii wyjaśnienia, Pani radna, uczestniczyłem w spotkaniu z przedstawicielami 
Stowarzyszenia Ostoja. Ostoja wynajmowała całe piętro budynku dawnego poszpitalnego. W tej 
chwili część wypowiedziano im na potrzeby Starostwa. Przyjęli to ze zrozumieniem, prowadzą 
dalej swoją działalność. Natomiast Starosta deklarował pomoc, jeśli uznają, że potrzebują 
dodatkowych pomieszczeń na terenie Środy Śląskiej.  
 
Radny Wojewódka 
Zarząd podjął zmianę uchwały w sprawie sprzedaży lokalu użytkowego przy ulicy Konstytucji 3 –
go Maja. Chciałbym się dowiedzieć dokładnie czego to dotyczy, bo tu nie jest sprecyzowane. I 
cenę ustalono na 48 tys. Jaka była poprzednia cena i jaki to jest lokal? Drugie pytanie dotyczy 
umów na publikację materiałów w lokalnej prasie, chciałbym zapytać jaki jest cel zawierania 
dwóch równorzędnych umów z różnymi podmiotami praktycznie na to samo, kiedy cały czas 
słyszymy, że musimy oszczędzać. Wczoraj słyszeliśmy na Komisji, że brakuje prawie 800 tys., 
czy to nie jest nadmierna rozrzutność? I ostatnie pytanie, dotyczące naszej nieruchomości w 
Osieku, która była przed chwilą poruszana, ale chciałem zapytać o coś innego, składałem 
interpelacje w miesiącu wrześniu, 24 października otrzymałem odpowiedź, że poprzedni 
dzierżawca zalega jeszcze z kwota około 250 tys., nie rozliczył należności. Jak sprawa wygląda 
na dzień dzisiejszy, czy już zostały te  należności wszystkie uregulowane? 
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Starosta 
Pierwsze pytanie dotyczy sprzedaży lokalu nr 7 - jest to lokal w byłej przychodni, pomieszczenie 
po byłej rejestracji. Sprzedaży dokonujemy na rzecz Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
PULS, chodziło o zmianę, chodziło o cenę. Na wniosek spółki obniżyliśmy cenę z tej którą 
proponował Zarząd, o ile pamiętam ta cena jest obniżona o około 3 tys. złotych, a i tak jest 
wyższa od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego, czyli wszystko to co jest ponad tą 
kwotę jest tylko naszym jak gdyby dodatkowym przychodem. 
Druga rzecz gazety - o ile sobie przypominam to jedną z osób, która również poszerzała zakres 
współpracy z gazetami był Pan, jak jeszcze był w Zarządzie poprzednim. Nie mniej jednak, licząc 
pieniądze i oszczędzając zmodyfikowaliśmy umowę z jedną z gazet, nie ma dwa razy w miesiącu 
tylko jeden raz. 
Natomiast, jeśli chodzi o kwestię Osieka, sprawa dalej jest w toku, nie wiem Pani mecenas chce 
coś powiedzieć ewentualnie? 
 
Joanna Haligowska 
Nie. 
 
Starosta 
Nie, jeszcze nic nie mamy, jeszcze sprawa w dalszym ciągu… 
 
Joanna Haligowska 
Mówimy o sprawie sądowej … 
 
Starosta 
Tak, Osieka. 
 
Joanna Haligowska 
Jesteśmy na etapie odrzucenia apelacji, to będzie zaskarżone na pewno, jest postanowienie 
odrzucające apelację strony przeciwnej. Z całej dotychczasowej praktyki strony przeciwnej 
wynika, że postepowanie jest przedłużane z każdego możliwego powodu, a zatem zażalenie jest 
na pewno takim powodem z którego można opóźnić prawomocność wyroku, który my mamy. 
Także myślę, że jeszcze miesiąc to potrwa. 
 
Radny Wojewódka 
Czyli rozumiem, że chodzi o ten lokal, o którym była mowa na poprzedniej sesji, 32 metry 
kwadratowe. 
 
Starosta 
Była rejestracja na drugim piętrze. 
 
Radny Wojewódka 
W poprzednim sprawozdaniu, czyli cena za metr wynosiła około 1 600 złotych, teraz około 1500 
złotych. 
 
Starosta 
Ja Panu teraz nie powiem musiałbym zobaczyć… 
 
Radny Wojewódka 
Skąd takie ceny? Czy tak już ceny nieruchomości w mieście spadły, że są takie ceny? A druga 
rzecz, chciałbym się odnieść do wypowiedzi Pana Starosty. To, że kiedyś byłem członkiem 
Zarządu nie jest żadnym argumentem, jeśli chodzi o podpisywanie w tej chwili przez Zarząd 
umów. 
 
Starosta 
Dlatego odniosłem się do Pana pytania i dlatego… 
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Radny Wojewódka 
To jest delikatnie mówiąc nadużycie. 
 
Starosta 
Zmieniliśmy zakres naszej współpracy z obecnymi gazetami i tyle, obniżając koszty. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie Starosto możemy odpowiedzieć dlaczego ta cena jest. Rozumiem, że to była wycena 
rzeczoznawcy - jedno wycenił tak, drugie tak. Wydaje mi się oczywiste i logiczne, ale jeśli jest 
potrzeba wyjaśnienia to otrzyma Pan wyjaśnienie. 
 
Starosta 
Zaręczam Pana, Panie radny, że cena która jest tutaj wymieniona jest ceną wyższą, 
zaakceptowaną, za dwa tygodnie podpisujemy akt notarialny, niż wycena rzeczoznawcy, wyższa. 
 
Radny Wojewódka 
Ja nie podważam wyceny rzeczoznawcy tylko pytam czy nastąpiło tak duże załamanie na rynku 
nieruchomości, u nas w miejscowości, że te ceny tak drastycznie spadły? 
 
Starosta 
A to jest pytanie chyba nie do mnie, bo nie jestem w stanie Panu odpowiedzieć na tak zadane 
pytanie, bo nie jestem rzeczoznawcą majątkowym, a ostatnio nic nie sprzedawałem. 
 
Radny Wojewódka 
Ja nie mówię, że Starosta ma być rzeczoznawcą, natomiast dysponuje Zarząd mieniem powiatu, 
stąd moje pytanie do sprawozdania z działalności Zarządu. 
 
Starosta 
I realizując zadania jakie powierzone są na Zarząd staramy się uzyskać jak największe dochody  
i tutaj te dochody, przychód w postaci 48 tys. zł. zasili budżet Powiatu. I jest wycena rudery, że 
się tak wyrażę, czegoś co nie przypomina w tej chwili nic, na coś pozytywnego, na coś 
pożytecznego, zresztą dla firmy, która już współpracuje z nami od wielu lat, która prowadzi ważną 
gałąź tutaj usług, czyli usług medycznych i jest cena wyższa jak cena rzeczoznawcy ustalona 
przez rzeczoznawcę. Nie mamy prawa sprzedać niżej, niż ta kwota którą określił, wyliczył 
porównując ceny w Środzie Śląskiej,  w Gminie, czy Powiecie, Powiat nie ma takich kompetencji. 
 
Przewodniczący Rady 
Zarząd ma prawo podjąć takie decyzje i dyskutować nad tym w tej chwili. Jeżeli Pan radny życzy 
sobie odpowiedź na piśmie, bo konwersacja nie prowadzi do niczego w tym temacie. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący myślę, że odpowiedź pisemna nie  jest konieczna, usłyszałem odpowiedź 
i myślę, że jeśli dobrze rozumiem obrazem starania się o dochody Powiatu jest obniżka ceny. 
 
Starosta 
O 2,5 albo 3 tys. rzeczywiście,  gdzie trzeba jeszcze ponieść nakłady na remont. 
 
Ad. 6/ Spotkanie z przedstawicielem firmy PCZ S.A. odnośnie tematu związanego z 
zrealizowanymi, wykonanymi i planowanymi do realizacji inwestycjami i remontami oraz 
zakupami sprzętu medycznego dokonanymi przez PCZ S.A. w budynku szpitala przy ul. 
Kolejowej 16 i na działkach przylegających do budynku szpitala w Środzie Śląskiej. 
 
Michał Czapla - Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Jeszcze raz się przedstawię, nazywam się Michał Czapla, jestem Dyrektorem Oddziału Polskiego 
Centrum Zdrowia spółka z .o.o. Chciałem krótko omówić, co w tej chwili dzieje się w szpitalu. 
Mianowicie w danej chwili działamy z zakresu oddziału chirurgii  ogólnej, chorób wewnętrznych, 
ginekologii, położnictwa i oddziału neonatologicznego. Posiadamy także w ramach Narodowego 
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Funduszu Zdrowia poradnie ginekologiczno-położniczą, poradnię chirurgii urazowo- 
ortopedycznej oraz okulistyki i podstawowej opieki zdrowotnej. W tej chwili także na terenie 
Powiatu Średzkiego świadczymy usługi z zakresu hospicjum domowego, które są wykonywane 
bezpłatnie w ramach Narodowego Funduszu Zdrowia. W szpitalu także wykonujemy usługi 
komercyjne takie jak medycyna pracy, badania USG serca. Te usługi będziemy otwierali kolejne 
w miarę możliwości i toczących się remontów w szpitalu. W ciągu ostatniego półtora roku spółka 
zainwestowała ponad 3,5 miliona na remont szpitala i zakup sprzętu specjalistycznego do 
szpitala specjalistycznego w Środzie Śląskiej. Między innymi w danej chwili już działamy w nowo 
wyremontowanej izbie przyjęć szpitala, w nowo wyremontowanym oddziale fizjoterapii. 
Zakupiliśmy, wymieniliśmy łóżka w całym szpitalu, zakupiliśmy sprzęt, aparaturę 
anestezjologiczną na blok operacyjny oraz aparaturę na oddział anestezjologii i intensywnej 
terapii. Jest to najnowocześniejszy sprzęt na Dolnym Śląsku, który kupiliśmy. Tutaj chciałbym 
wspomnieć, że także zakupiliśmy najnowszy sprzęt do laparoskopii z najnowszymi torami 
wizyjnymi dzięki którym możemy także wykonywać zabiegi ortopedyczne takie jak artroskopie 
stawów kolanowych, które wykonujemy w ramach oddziału chirurgii  ogólnej. Niedługo w naszym 
szpitalu, przy naszym szpitalu otworzy się apteka, także otworzymy nowy oddział stomatologii, 
nowy blok operacyjny i pomału dalej będą toczyły się kolejne remonty. Jesteśmy o tyle w tej 
ciężkiej sytuacji z tego względu, że remonty prowadzimy na żywej jednostce, nie możemy 
szpitala zamknąć, nie możemy zamknąć oddziału, musimy świadczyć swoje usługi, a 
jednocześnie musimy remontować i podwyższać standard naszych usług. Chociażby po to, żeby 
spełniać wszystkie wymogi zarządzenia Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia, wymogi 
sanitarno–epidemiologiczne i oczywiście rozporządzenia Ministra Zdrowia. Bez tych  remontów, 
bez zakupu sprzętu realizacja działań, które w tej chwili prowadzimy nie byłaby możliwa, 
ponieważ po prostu nie spełnialibyśmy wymogów. W tej chwili te wszystkie wymogi spełniamy, 
mamy pełną kadrę, wszystkie oddziały, pomału się remontujemy, w tej chwili toczy się także  
budowa nowego bloku operacyjnego, ponieważ musimy przenieść go jednego dnia tak, żebyśmy 
jednego dnia zamknęli stary blok, drugiego dnia otworzyć nowy. Pomału rozpoczynamy remonty 
wszystkich oddziałów, niedługo zostanie zakończony remont już całej poradni specjalistycznej w 
którym też właśnie będzie otwarty oddział stomatologii, który będziemy starali się zakontraktować 
z Narodowym Funduszem Zdrowia, ponieważ chcielibyśmy tu prowadzić także profilaktykę 
stomatologii szkolnej. Ja chyba w tej materii powiedziałem wszystko. Jeśli Państwo mają pytania, 
oczywiście odpowiem na nie. 
 
Radna Rachwalska 
Mam pytanie, ponieważ w Powiecie Średzkim borykamy się z problemem dyżurów aptek i 
wracamy tak cyklicznie. Byliśmy informowani jako radni, mieszkańcy o tym, że są plany, że 
apteka, którą Państwo otwieracie u siebie była całodobowa. I czy to jest prawda, czy tak będzie? 
 
Michał Czapla - Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Tak, na tą chwilę planujemy, żeby apteka ta była dwudziestoczterogodzinna. Zależy nam na tym, 
ze względu tego punktu, do nas przychodzą pacjenci całą dobę, ponieważ oprócz tego, że mamy 
izbę przyjęć, mamy także nocną i świąteczną pomoc zdrowotną i chcielibyśmy, żeby pacjenci 
mogli wejść i spokojnie zakupić leki nie szukając tej apteki, nie jeżdżąc po całym Powiecie, jest to 
także bardzo wygodne dla pacjentów. 
 
Radny Wojewódka 
Mam pytanie do Pana Dyrektora, czy któreś z umów zawieranych pomiędzy Państwa spółką a 
Zarządem Powiatu mają klauzulę poufności? Bo często tutaj jako radni pytamy Zarząd, pytamy 
Pana Starostę o różne zapisy umów, Panowie zasłaniają się klauzulą poufności. Czy takie 
klauzuly zostały nadane jakimś z umów. Jakie dane Państwo jako spółka giełdowa, jakie dane 
musicie publikować, bo tych danych jest dość dużo, a one muszą być publikowane, a staracie się 
też z tego co przeczytałem … 
 
Michał Czapla- Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Tutaj, niestety. Ja jestem Dyrektorem oddziału w Środzie Śląskiej, tutaj Pan zadał pytania, które 
powinny być stricte zadane do członków Zarządu PCZ S.A., na które niestety nie potrafię 
odpowiedzieć i nie jestem upoważniony, żeby odpowiedzieć. 
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Radny Wojewódka 
Na poprzedniej sesji byliśmy poinformowani, że będzie przedstawiciel spółki, przedstawiciel 
Zarządu, więc stąd te pytania. Czyli jest Pan tylko upoważniony do odpowiedzi na pytania 
dotyczące bieżącej działalności? 
 
Michał Czapla - Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Działalności bieżącej szpitala w Środzie Śląskiej. 
 
Radny Wojewódka  
W takim razie chciałbym zapytać, czy wszystkie należności wynikające z tytułów umów 
zawieranych pomiędzy Powiatem a firmą zostały przez Państwa uregulowane, mam na myśli 
należności z tytułu czynszu, dzierżawy, jakiś innych opłat, czy to zostało wszystko … 
 
Michał Czapla- Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Powiem tak, kolejne pytanie, tutaj ja Dyrektorem Polskiego Centrum Zdrowia Środa Śląska 
jestem od 1 czerwca 2011 roku, nie wiem w jakim stopniu wcześniej te należności były 
uregulowane dlatego, że tu dysponentem jest spółka PCZ S.A. i to ona regulowała należności. 
 
Radny Wojewódka 
Może tak w uzupełnieniu tego pytania, mam tu kopię pisma, którą otrzymałem na wniosek o 
udostępnienie informacji publicznej od Starosty, pismo z 15 września 2010 roku, data wpływu  20 
września 2010 roku do Starostwa Powiatowego, w tym piśmie zwracaliście się Państwo o 
naliczenie czynszu z tytułu dzierżawy działki w Komornikach, o wystawienie przez Powiat 
stosownych faktur czy to zostało uregulowane? Już, od momentu dzierżawy minęło ponad 17 
miesięcy, 18 miesiąc, czy 19 nawet, czy to zostało zapłacone? 
 
Michał Czapla- Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Jak już wcześniej wspomniałem nie jestem upoważniony do rozmów w tym temacie, jestem 
upoważniony do rozmów… 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny, ja przepraszam, to jest pytanie raczej do Pana Starosty, a nie do Pana Dyrektora. 
Pan Dyrektor się określił, że może odpowiedzieć na pytania bieżące. Jeżeli są pytania, które 
dotyczą PCZ-tu Zarządu proszę przygotować na piśmie, zwrócimy się o udzielenie odpowiedzi. 
Natomiast temat … wszystkim radnym i Panu i mnie są znane.                
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący, ja się odnoszę do pisma, które kierowała spółka do Starostwa, więc 
pytam, myślę, że przedstawiciela spółki. 
 
Przewodniczący Rady 
Pan Dyrektor się określił, że może dopowiedzieć na pytania bieżące, pracuje od czerwca 2011 
roku. 
 
Radny Wojewódka 
W takim razie inne pytanie, na poprzedniej sesji zostaliśmy poinformowani przez Zarząd o 
wszczętej procedurze dotyczącej rozwiązania umowy dzierżawy działki w Komornikach i zwrotu 
być może do Agencji Nieruchomości Rolnych. Czy dotychczas przez ten okres dzierżawy od 1 
lipca 2010 roku Państwo ponieśliście jakieś nakłady inwestycyjne związane z tą nieruchomością, 
czy na przykład projekty, jakieś przyłącza, jakaś inna dokumentacja, czy będziecie się ubiegali o 
zwrot poniesionych nakładów. 
 
Michał Czapla- Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Nie jestem upoważniony do rozmów w tym temacie. 
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Przewodniczący Rady 
Panie radny, nie bardzo wiem do czego Pan zmierza, natomiast Pan Dyrektor się określił. Jeżeli 
mamy te pytania, jeżeli uznamy jako Rada, że chcemy mieć tutaj przedstawiciela  Zarządu PCZ 
zwrócimy się z taką prośbą. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący, na poprzedniej sesji Pan informował, że będzie przedstawiciel, będzie 
Prezes lub przedstawiciel Zarządu. Zrozumiałem jak Pan przedstawiał, że Pan jest również 
oprócz tego, że Pan tutaj zarządza, nie wiem albo jest Pan przedstawicielem, członkiem Zarządu, 
czy osobą upoważnioną do rozmów. W takim razie chyba kolejne pytania nie mają żadnego 
sensu. 
 
Przewodniczący Rady 
Moim życzeniem też było, żeby był ktoś tutaj z Zarządu, natomiast mamy Dyrektora oddziału w 
Środzie Śląskiej, który określił się na jakie pytania może nam dzisiaj odpowiedzieć. Te 
wątpliwości, które mamy zwrócimy się do Zarządu o bytność kogoś kto może nam odpowiedzieć. 
 
Bogusław Krasucki – Burmistrz Środy Śląskiej 
Sprawa szpitala jest istotną sprawą dla mieszkańców Powiatu Średzkiego, jak i mieszkańców 
Środy Śląskiej. Jest to kwestia dostępu do usług medycznych, prestiżu Powiatu, miasta. Nie 
chciałbym zadawać Panu szeregu pytań i postawić Pana przed komisją, że tak powiem 
weryfikującą Państwa poczynania, czy zawarte umowy, zobowiązania inne rzeczy. Natomiast 
odczuwamy jako samorząd średzki niedostatek kontaktu, czy informacji ze strony szpitala. 
Prosiliśmy Pana Dyrektora kilkakrotnie w ubiegłym roku o to, żeby przybył na spotkanie Rady 
Miejskiej, na sesję i udzielił nam trochę informacji na temat zamierzeń inwestycyjnych, strategii 
rozwoju tego szpitala, koncepcji rozbudowy, przebudowy, modernizacji. Z drugiej strony 
zapraszaliście Państwo, to znaczy potwierdzaliście, że zaprosicie Burmistrza i ewentualnie 
przedstawicieli Rady na wizytację dokonań remontowych na dzień dzisiejszy, które prowadzicie, 
bo to jest istotna sprawa dla całej naszej społeczności jaką reprezentujemy. Z drugiej strony 
szanowni Państwo ja i większość z Państwa znamy doskonale historię szpitala średzkiego, 
wieloletnią historię szpitala średzkiego. Stąd też ciekawi mnie szereg rozwiązań, posunięć 
Państwa w kontekście modernizacji, przyszłych kontraktów z Narodowym Funduszem Zdrowia i 
tej ustawy, która mówiła, że zobowiązuje się właścicieli do dostosowania szpitala po to, żeby te 
kontrakty można było zawrzeć. Jakby mógłby się Pan odnieść do tego, czy remonty, które 
prowadzicie gwarantują kontrakty w przyszłych latach. A na zaproszenie czekam cierpliwie. 
Dziękuję za zaproszenie, mieliśmy gdzieś tam w granicach Kudowy, Kłodzka na otwarcie 
jakiegoś obiektu Państwa. 
 
Michał Czapla - Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
A tak w Przyrzeczyn Zdrój. 
 
Bogusław Krasucki – Burmistrz Środy Śląskiej 
Tak jest, dziękuję, nie uczestniczyłem, bo nie mogłem, ale tu w Środzie Śląskiej chętnie będę 
uczestniczył i ponawiam Państwa propozycję. Mam nadzieję, że ona będzie urealniona. 
 
Michał Czapla - Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Tak jak wcześniej wspomniałem właśnie, te remonty i wszystko toczy się po to, abyśmy wszystkie 
warunki, które narzuca na nas Prezes Narodowego Funduszu Zdrowia swoimi zarządzeniami, 
warunki sanitarno–epidemiologiczne i warunki narzucone przez Ministra Zdrowia zostały 
spełnione i żebyśmy mogli te usługi świadczyć i kontraktować. W tej chwili na przykład staramy 
się i walczymy o kolejne kontrakty z Narodowym Funduszem Zdrowia takie jak rehabilitacja, 
dlatego, że nie wiem czy Państwo wiedzą, bo tutaj też wspomniałem na ten temat, posiadamy 
nowy dział fizjoterapii z najlepszym, najnowszym sprzętem z końca 2011 roku. Niestety, w tym 
roku Narodowy Fundusz Zdrowia nie otwierał nowego konkursu, tylko aneksował umowy zawarte 
w roku 2011, dlatego nie mieliśmy możliwości wystartowania w tym konkursie. Nie jest 
wykluczone, że jeszcze uda nam się ten kontrakt zdobyć, staramy się, piszemy pisma do 
Dyrektora Narodowego Funduszu Zdrowia we Wrocławiu i chcemy mieć coraz więcej usług 
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bezpłatnych. Bo tu nie chodzi o usługi komercyjne, tu chodzi o dostępność usług bezpłatnych dla 
pacjentów Powiatu Średzkiego. I będziemy robili wszystko, żeby ten wachlarz usług cały czas się 
poszerzał. Tak jak na przykład to, że już w ramach oddziału chirurgii możemy wykonywać drobne 
zabiegi ortopedyczne, tak jak na przykład laparoskopię stawów kolanowych. Ja uważam, że to 
jest też sukces - pacjenci nie muszą jechać do Wrocławia, Legnicy, Lubina, mogą wykonać  taki 
zabieg operacyjny na miejscu. Remonty toczą się, będziemy wszystkie wymagania spełniali, 
będziemy kontraktować nowe usługi. Powiem Państwu tak, może tak prywatnie oprócz tego, że 
jestem tutaj Dyrektorem, ja oprócz tego, że ukończyłem zarządzanie specjalizując się 
zarządzaniem placówkami służby zdrowia, ukończyłem także ratownictwo medyczne i parę lat w 
pogotowiu ratunkowym przejeździłem. W 2006 roku byłem w tym szpitalu przywieźć pacjenta na 
internę z udarem i uwierzcie mi Państwo, że wtedy gdzie nie miałem żadnego związku z PCZ-tem 
w życiu nie spodziewałem się, że ten szpital będzie stał, a co dopiero funkcjonował. 
 
Bogusław Krasucki– Burmistrz Środy Śląskiej 
Panie Dyrektorze, czy problemy kadrowe, lekarskie, medyczne szpital posiada? Czy jest pełna 
obsada? Jak rozwiązaliście Państwo sprawę specjalistów? Ja rozumiem, że jeżeli wchodzicie w 
chirurgię to macie i chirurga. 
 
Michał Czapla- Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Oczywiście, w tej chwili nie ma żadnych problemów kadrowych, jest pełna załoga lekarzy 
specjalistów, pielęgniarek, położnych, ratowników medycznych zgodnie z rozporządzeniami, 
warunkami jakie narzuca na nas Narodowy Fundusz Zdrowia. Wszystkie wymogi spełniamy 
łącznie z zabezpieczeniem medycznym, lekarskim. Nie mamy problemów w tej chwili w tym 
temacie. 
 
Radna Rachwalska 
Ja mam takie dwa pytania, jedno myślę do Pana, drugie na Pana ręce składam do osoby 
upoważnionej, żeby odpowiedziała. Jeden z radnych otrzymał odpowiedź  na swoje pytania 
dotyczące szpitala, jak Pan widzi jest to temat bardzo nabrzmiały tutaj i dosyć drażliwy dla 
wszystkich, odpowiedziały nam władze Powiatu, że do chwili obecnej PCZ nie wycofał się z 
projektu budowy tego szpitala. W prospekcie emisyjnym spółki projekt budowy nowego szpitala w 
Środzie Śląskiej jest najważniejszym zamierzeniem inwestycyjnym spółki PCZ. Ja reprezentuję 
tutaj mieszkańców, którzy mieszkają dosyć daleko od ewentualnie nowego szpitala we 
Wrocławiu, tu się nam deklaruje, że jeżeli powstanie zapewni bezpieczeństwo naszym 
mieszkańcom. I tutaj mam takie pytanie, żebyśmy usłyszeli raz odpowiedź tak, albo nie. Czy 
będzie, czy nie będzie ten nowy szpital, po prostu. Bo ja powiem szczerze, ja jestem pierwszy, 
teraz już drugi rok kadencji, ale nie dotyczyło mnie te, które były wcześniej, wiem, że w kampanii 
wyborczej był to argument ogromny ten nowy szpital, teraz chcę swoim mieszkańcom, jak oni 
mnie pytają odpowiedzieć tak, czy nie. I myślę, że to nie jest pytanie do Pana.          
 
Michał Czapla- Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Tak, oczywiście, złożę to pytanie do członków Zarządu. 
 
Radna Rachwalska 
I taka, odpowiedź prosta, jedna linijka. Natomiast drugie moje pytanie jest takie, jeżeli Państwo 
kontraktujecie w tej chwili umowy i również renegocjowana była umowa odnośnie  tego, że cztery 
oddziały podstawowej opieki medycznej będą tutaj prowadzone darmowe w porozumieniu z 
Narodowym Funduszem Zdrowia na ile lat Państwo gwarantujecie, że to będzie trwało. Bo 
rozumiem, że umowa teraz opiewa na 10 lat, tak? Czy jeżeli mieszkańcy zapytają, czy za 12 lat 
będzie tutaj szpital z czterema podstawowymi oddziałami mam powiedzieć tak, czy nie wiadomo? 
 
Michał Czapla- Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
To znaczy ja powiem tak, tutaj dysponentem środków jest Narodowy Fundusz Zdrowia i to 
Narodowy Fundusz Zdrowia wybiera świadczeniodawców. Tak, więc oczywiście jest taki wymóg, 
że w Powiecie musi być szpital, że musi mieć minimum te cztery podstawowe oddziały tak jak 
Pani tu zauważyła. W tej chwili mamy kontrakt z Narodowym Funduszem Zdrowia nie 
zamierzamy ani go rozwiązywać, ani z niego zrezygnować i będziemy te usługi świadczyli. 
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Jednakże z drugiej strony nie potrafię powiedzieć jaka będzie za 10 lat sytuacja polityczna w 
kraju i jak będzie dziedzina zdrowia wyglądała. 
 
Radna Rachwalska 
Ja nie pytam o to na co nie mamy wpływu, ja pytam na co Państwo będziecie mieć wpływ. Czy 
waszą intencją jest prowadzenie tutaj szpitala, z darmowymi usługami podstawowymi dla 
ludności? 
 
Michał Czapla- Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Tak, naszą intencją jest prowadzenie szpitala z usługami dla ludności z usługami bezpłatnymi w 
ramach Narodowego Funduszu Zdrowia. 
 
Przewodniczący Rady 
Nie widzę więcej pytań do Pana Dyrektora, Panie Dyrektorze dziękuję. 
 
Michał Czapla- Dyrektor Oddziału Polskiego Centrum Zdrowia spółka z .o.o. 
Dziękuję Państwu bardzo. 
                                           
Przewodniczący Rady 
Myślę, że na część pytań Pana Wojewódki moglibyśmy odpowiedzieć, ale chyba nie taka jest 
intencja. Oczekiwaliśmy przedstawiciela PCZ-tu. Panie Starosto, Panie Wicestarosto zwrócimy 
się pewnie z prośbą, żeby przedstawiciel Zarządu PCZ-tu zagościł u nas, tylko w kwestii 
wyjaśnienia Panie Wicestarosto. 
 
Wicestarosta 
Rzeczywiście, tylko w kwestii wyjaśnienia, bo trudno mieć pretensje, że jest przedstawiciel PCZ –
tu – Dyrektor szpitala, jeśli w porządku obrad i zaproszeniu do PCZ-tu było  „spotkanie z 
przedstawicielem firmy PCZ S.A. odnośnie tematu związanego z zrealizowanymi, wykonanymi i 
planowanymi do realizacji inwestycjami i remontami oraz zakupami sprzętu medycznego 
dokonanymi przez PCZ S.A. w budynku szpitala przy ul. Kolejowej 16 i na działkach 
przylegających do budynku szpitala w Środzie Śląskiej”, jeśli taki jest temat i dostał go PCZ to czy 
Prezes Ściborski potrafi dokładniej wytłumaczyć jakie urządzenia zostały kupione do rehabilitacji, 
bo tu mówimy o zakupach sprzętu. Prezes Ściborski wydelegował osobę, która na te zagadnienia 
myślę, że jest w stanie powiedzieć więcej niż członkowie Zarządu, którzy mają całą spółkę, 
szpitale, sanatoria i tak dalej. A jeszcze drobna uwaga tylko tak przy okazji, bo miałem 
powiedzieć na końcu bardziej. Padają pytania do przedstawiciela PCZ-tu, czy w umowach są 
klauzule poufności. Jeśli ja tutaj tymi umowami dysponuję i we wszystkich umowach, które w 
imieniu Zarządu Powiatu podpisał Pan Starosta i Pan Wicestarosta-Pan Wojewódka takie 
klauzule są zapisane, jeśli Pan Wojewódka chce zobaczyć co podpisał to ja tutaj dysponuję 
materiałami, oryginały są w Wydziale. Dziękuję. 
 
Bogusław Krasucki– Burmistrz Środy Śląskiej 
Mieczysław, czy nie uważasz, przepraszam, że mówię bezpośrednio, nie mając nic do Pana 
Dyrektora przedstawiciela PCZ, że jest tutaj, że byłoby elegancko gdyby właściciel zjawił się raz. 
Jak już powiedziałem był proszony przez Radę Miejską w Środzie Śląskiej, odpowiedział dwa 
razy, czy trzykrotnie, ja rozumiem, że to jest człowiek biznesu i nie ma czasu, natomiast ten 
biznes robi tutaj i byłoby elegancką sprawą gdyby się przedstawił i przyszedł, nawet odpowiedział 
na trudne pytania. Ponieważ brak odpowiedzi na trudne pytania budzi wątpliwości co do, że tak 
powiem uczciwości czy jawności działania. Nie mówię to w kontekście napadania tylko 
uszanowania Pana Starosty, wysokiej Rady i przedstawicieli samorządów, którzy przybyli 
specjalnie dzisiaj na Państwa sesję ze względu na ważny temat podnoszony dla bezpieczeństwa 
zdrowotnego mieszkańców. Dziękuję bardzo. 
     
Wicestarosta 
Zgadzam się z tą wypowiedzią. I byliśmy na spotkaniu w PCZ-cie w poniedziałek, bo negocjacje 
trwają i zapraszaliśmy Prezesa Ściborskiego. Prezes Pachołek odpowiedział, że 
najprawdopodobniej będzie. Nie wiem, może samo gdyby sformułowanie dzisiejszego tematu 
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było troszeczkę szersze, dotyczące ogólnych spraw inwestycyjnych, a nie tylko takich bardzo 
konkretnych jakie zostały zapisane możliwe, że byłby ktoś z Zarządu. Ale zaproszenie było takie 
jakie przeczytałem. 
 
Radna Rachwalska 
Kto formułował zaproszenie? 
 
Radny Wojewódka 
Panowie nie potraficie sformułować właściwego zaproszenia. Gdybyście sformułowali 
odpowiednio to myślę, że Prezes przyjechałby. Były takie informacje, że przyjedzie ktoś z 
Zarządu, Prezes, albo ktoś z Zarządu. Natomiast co do tego wytyku, że nie pamiętam czy 
podpisywałem czy nie, być może w Pańskim wieku już takie problemy są, ja jeszcze takich 
problemów nie mam z pamięcią co podpisywałem, a co nie. Natomiast pytam o realizację tych 
umów, pytam o realizację nie o to co było podpisane, tylko o realizację i przez wiele sesji o to 
pytam. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze Panowie zamykam dyskusję w tym punkcie. Panie radny Wojewódka zadawanie pytań na 
które znamy odpowiedź to jest niestosowne, ponieważ w tym gronie wiele odpowiedzi na te 
pytania padło.      
 
Radny Wojewódka 
Być może… 
 
Przewodniczący Rady 
Zamknąłem dyskusję w tym punkcie.     
 
Ad. 7/ Kształcenie zawodowe w Powiecie Średzkim – zmiany ustawowe, koncepcja 
rozwoju. (załącznik nr 5 do protokołu). 
 
Zuzanna Jaskuła 
Zmiany wynikają z ustawy z 19 sierpnia ubiegłego roku, ustawy o zmianie ustawy o systemie 
oświaty i zmianie innych ustaw i dotyczą przede wszystkim zmian w funkcjonowaniu szkół 
ponadgimnazjalnych oraz ustroju szkolnego tychże szkół. Od 1 września 2012 roku, przepraszam 
jeszcze zapomniałam dodać, że ustawa o której wspomniałam wchodzi w życie z dniem 1 
września 2012 roku, od tego dnia w systemie oświaty funkcjonować będą w zakresie szkolnictwa 
ponadgimnazjalnego następujące typy szkół: liceum ogólnokształcące dla młodzieży, technikum 
dla młodzieży, trzyletnia zasadnicza szkoła zawodowa dla młodzieży, liceum uzupełniające dla 
dorosłych, szkoły policealne o okresie kształcenia nie dłuższym niż 2,5 roku i trzyletnia 
zasadnicza szkoła zawodowa przysposabiająca do zawodu dla uczniów z upośledzeniem w 
stopniu umiarkowanym i znacznym. Zmiany te powodują dostosowanie naszych szkół do nowego 
systemu i co za tym idzie pakiet uchwał, który na dzisiejszej sesji został Państwu przedstawiony, 
dotyczący likwidacji i przekształceń szkół. Jak można się domyśleć z tego co powiedziałam i co 
funkcjonować będzie od 1 września, od 1 września nie ma liceów profilowanych, czyli szkołę 
którą musimy zlikwidować zgodnie z ustawą. Nie ma zasadniczych szkół zawodowych, które 
kształcą w okresie kształcenia 2 lata, a takie zawody były, nasze szkoły również kształciły w 
takich zawodach, wszystkie zawody będą kształcone w cyklu trzyletnim w zasadniczych szkołach 
zawodowych. Jeżeli chodzi o szkoły dla dorosłych jedyną szkołą dla dorosłych będzie liceum 
ogólnokształcące dla dorosłych, dlatego musimy przekształcić liceum uzupełniające w liceum 
ogólnokształcące dla dorosłych. Pozostałe uchwały, jeśli jestem przy głosie, pozostałe uchwały to 
są tak zwane „uchwały czyszczące”, dotyczące likwidacji szkół, w których już nie mamy uczniów, 
a funkcjonowały jeszcze u nas w sieci szkół. 
 
Przewodniczący Rady 
Dostosowując nasze szkolnictwo do tej ustawy, podejmujemy dzisiaj szereg uchwał, które 
porządkują, szanowne Panie Dyrektor i zacierają ręce, ponieważ będą miały sporo pracy, aby 
dostosować nasze szkoły do nowych warunków nauczania. 
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Ad. 8/ Analiza rynku pracy 2011 r. (załącznik nr 6 do protokołu w związku z obszernym 
załącznikiem dokument znajduje się w Biurze Rady). 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 9/ Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 
w 2011 roku. (załącznik nr 7 do protokołu). 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 10/ „15 min. dla wyborców”. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 11/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 

- zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych o 
charakterze cywilno-prawnym przypadających Powiatowi Średzkiemu oraz jego jednostkom 
organizacyjnym, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę nr XVI/99/2012  w sprawie zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na 
raty należności pieniężnych o charakterze cywilno-prawnym przypadających Powiatowi 
Średzkiemu oraz jego jednostkom organizacyjnym, 
 

- poparcia apelu Rady Powiatu Kędzierzyńsko – Kozielskiego do Prezesa Rady Ministrów RP 
o opracowanie rządowego programu systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odra, 
 

Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
Brakuje mi w tej uchwale jednej rzeczy, brakuje tej oryginalnej uchwały do której się 
odnosimy, nie znam jej treści. Ale chciałbym w tej sprawie powiedzieć o czymś innym, dwa 
dni temu 21 lutego w hotelu Jana Pawła II we Wrocławiu odbyła się konferencja na temat 
„Odra 154 kilometry możliwości”. Miałem okazję uczestniczyć w tej konferencji, niestety 
żaden przedstawiciel Powiatu mimo zaproszenia się na nią nie pofatygował, a myślę że 
szkoda, bo było dużo cennych informacji przekazanych. Uczestniczyło ponad 120 
przedstawicieli samorządów dolnośląskich, byli przedstawiciele zarządów, przedstawiciele  
różnych instytucji i urzędów. Natomiast konferencja zakończyła się takim bardzo ważnym 
przesłaniem, otóż Unia Europejska pracuje nad wytyczeniem rozwoju trasy europejskiej sieci 
transportowej, są wyznaczane klasy żeglowności rzek, klasy żeby się znalazły w tej sieci 
muszą mieć co najmniej czwarty stopień żeglowności. Niestety, żadna z naszych rzek się w 
tym projekcie europejskim nie znalazła, jedynie kawałek Odry kilkadziesiąt kilometrów przed 
Szczecinem, ale to tak naprawdę jest to potrzebne Niemcom, jest to połączenie Berlina ze 
Szczecinem. Mam projekt, materiały z tej konferencji i projekt tego apelu do Rządu, do Unii 
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Europejskiej, jeśli nie zostaniemy uwzględnieni w tym projekcie nie będzie możliwe 
korzystanie przez Polskę ze środków z Unii Europejskiej na rzekę, nie będziemy mogli 
pozyskiwać żadnych środków. Myślę, że jeśli Państwo pozwolą przeczytam ten apel „Rząd 
Rzeczypospolitej Polskiej, Komisja Europejska, Komisja Transportu i Turystyki Parlamentu 
Europejskiego, Europejski Komitet Ekonomiczno – Społeczny, Komitet Regionów. Uznając 
modernizację Odrzańskiej Drogi Wodnej za niezbędną dla stabilnego wzrostu 
gospodarczego regionów nadodrzańskich, zwracamy się z apelem o zmianę niekorzystnego 
dla przyszłości żeglugi na rzece Odrze projektu rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i 
Rady w sprawie unijnych wytycznych dotyczących rozwoju Transeuropejskiej Sieci 
Transportowej. 
W związku z procesem rewizji dotyczącej Transeuropejskiej Sieci transportowej (TEN-T) 
istnieje szansa na pozytywne zmiany w kontekście Odrzańskiej Drogi Wodnej. Niestety, 
projekt rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie wytycznych dotyczących 
rozwoju TEN – T stanowi, iż śródlądowe drogi wodne, aby mogły stać się projektami 
priorytetowymi w ramach sieci bazowej, muszą mieć co najmniej IV klasę żeglowności. 
Przyjęcie proponowanego projektu rozporządzenia pozbawia stronę polską możliwości 
wsparcia ze środków Unii Europejskiej inwestowania w Odrzańską Drogę Wodną. Przyczyną 
jest niższa niż wymagana klasa żeglowności. W konsekwencji oznacza to marginalizację 
znaczenia Odry i utratę szansy na rozwoju regionów nadodrzańskich. 
Modernizacja Odrzańskiej Drogi Wodnej to nie tylko wymagania wynikające z potrzeb 
transportowych; modernizacja ma również istotne znaczenie dla zwiększenia 
bezpieczeństwa przeciwpowodziowego, zapewniania stabilizacji stosunków wodnych w 
dorzeczu oraz wykorzystania rzek jako źródła energii odnawialnej. Modernizacja ta oznacza 
wzrost znaczenia regionów nadodrzańskich w wymianie gospodarczej oraz ich pełną 
integrację z systemem europejskich dróg wodnych. 
W tej sytuacji apel o działania, które skutkować będą wpisaniem Odrzańskiej Drogi Wodnej 
w Transeuropejską Sieć Transportową, staje się zasadny.” 
Myślę, że moglibyśmy się jako Rada pod tym apelem podpisać, ja to Przewodniczącemu 
przekażę kopie, zrobiłem kopię tych dokumentów, pokarzę może jak wygląda mapka, nie 
wiem czy będzie widać. Polska jest praktycznie pominięta poza częścią dolnego biegu Odry. 
Kilka dni temu ukazał się też raport NIK na temat wykorzystania środków na program Odra 
2003 - 2006 można zajrzeć jest wiele nieprawidłowości. Szkoda, że … bo mógłbym 
powiedzieć więcej na temat stopnia wodnego, który jest budowany od 15 lat i nie widać 
zakończenia budowy, był planowany do roku… W Lubiążu też nie wiadomo co z tym będzie, 
więc myślę, że jest zasadnym żebyśmy do tej uchwały nawet łącznie ten apel dołączyli 
podpisany.  
 
Przewodniczący Rady 
No reprezentował Pan, też utożsamia się Pan z Radą Powiatu, skoro Pan był na tym 
spotkaniu. Natomiast ja zaproszenia nie miałem. Temat Odra 2006 na naszym terenie 
obejmuje też zbiornik retencyjny na terenie Chwalimierz, Jugowiec w tym terenie. Sporo 
pieniędzy już wydaliśmy na tą inwestycję, natomiast Odra jako taka stoi. Panie radny na 
roboczo przedyskutujemy, te materiały przejrzę i zdecyduję czy wyślemy to do…  
 
Radny Wojewódka 
Ja chciałbym jako wniosek formalny złożyć o poparcie tego apelu, dlatego, że mówię 
wykluczy nas jako Polskę, jeśli wyjdzie w życie ten projekt wykluczy nas z możliwości 
korzystania… 
 
Przewodniczący Rady 
Jesteśmy w tej chwili w punkcie podjęcia uchwały, która w jakimś sensie no z tym też jest 
związana, natomiast ten apel proponuję, żebyśmy w sprawach różnych ewentualnie, nie 
chciałbym tego wiązać z tą uchwałą. Także dyskutujmy teraz nad uchwałą przedstawioną 
przez Pana Wiceprzewodniczącego. Jeżeli będzie wola Rady to w sprawach różnych 
możemy podjąć to. 
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Radny Wojewódka  
Ja na początku mojego wystąpienia zapytałem o, jak wygląda ta uchwała którą popieramy, ta 
uchwała Powiatu Kędzierzyńsko – Kozielskiego. 
 
Przewodniczący Rady 
Nie chciałbym mówić, natomiast Panie radny w tej chwili chciałby ją Pan zobaczyć, zarządzić 
przerwę?   
 
Radny Wojewódka 
Myślę, że możnaby ją odczytać, czy to dotyczy samego pogłębiania, czy tam jeszcze jakieś 
inne elementy są zawarte, skoro mam zagłosować, chciałbym wiedzieć co. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę bardzo ogłaszam 5 minut przerwy, proszę o dostarczenie uchwały. Nie mamy jej 
tutaj? 
 
Sekretarz 
Wejdziemy do Biuletynu Informacji Publicznej i ją wydrukujemy. 
 
Przewodniczący Rady 
Bo mamy tą uchwałę, w materiałach ja dostałem ją. 
 
Sekretarz 
Nie, chodzi o uchwałę Rady Powiatu Kędzierzyńsko – Kozielskiego. 
 
Przewodniczący Rady 
Musimy ją znaleźć. Albo inaczej zrobimy, ja proponuję, ażebyśmy w tej chwili tej uchwały nie 
podejmowali, przejdziemy do następnych uchwał, a Pan Sekretarz w międzyczasie wejdzie 
na stronę internetową i wydrukuje uchwałę. Kto jest za tym, żebyśmy tą uchwałę podjęli 
później? 
 

Za – 17 P – 0 W – 0 
 

- nadania statutu jednostce o nazwie Placówka Opiekuńczo – Wychowawcza Typu 
Socjalizacyjnego w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę nr XVI/100/2012  w sprawie nadania statutu jednostce o nazwie Placówka 
Opiekuńczo – Wychowawcza Typu Socjalizacyjnego w Środzie Śląskiej, 
 

- przyjęcia zadania związanego z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej w 2012 roku, 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę nr XVI/101/2012  w sprawie przyjęcia zadania związanego z przeprowadzeniem 
kwalifikacji wojskowej w 2012 roku, 
 

- zmiany uchwały Rady Powiatu w Środzie Śląskiej nr XLIX/284/2010 z dnia 30 kwietnia 
2010 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Powiat Średzki umowy 
użyczenia części nieruchomości gruntowej, stanowiących fragmenty dróg powiatowych 
położonych na terenie Gminy Miękinia, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Wicestarosta 
Krótko, jeśli można. To jest jakby uzupełnienie wykazu działek. My przekazaliśmy Wójtowi drogę, 
którą on robi, tylko brakowało tam tych działek. Okazało się, że w pasie drogowym jest więcej 
działek i to jest tylko uzupełnienie.     
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę nr XVI/102/2012  w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w Środzie Śląskiej nr 
XLIX/284/2010 z dnia 30 kwietnia 2010 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
przez Powiat Średzki umowy użyczenia części nieruchomości gruntowej, 
stanowiących fragmenty dróg powiatowych położonych na terenie Gminy Miękinia, 
 

- zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej – Policealne Studium Socjalne w Środzie Śląskiej, 
 
Przewodniczący Rady 
To szkoła, której nie mieliśmy Pani Kierownik? 
 
Zuzanna Jaskuła – Kierownik Wydziały EKS Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej  
Szkołę mieliśmy, ale nie przeprowadziliśmy nigdy do niej naboru, bo nie było tylu chętnych, żeby 
rozpocząć działalność, także de facto szkoła nigdy nie rozpoczęła działalności.    

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący, ja tylko tak może nie nad samą uchwałą, chciałem się odnieść, że w 
momencie kiedy podejmowane są uchwały dotyczące szkół na sali nie ma żadnego z dyrektorów. 
To jest lekceważące zachowanie, że opuścili salę przed podjęciem. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny, w związku z tym, że uchwały które podejmujemy są uchwałami intencyjnymi, 
wynikają z rozporządzenia, a Panie mają sporo pracy wyraziłem zgodę, żeby nie uczestniczyły, 
za moją zgodą. 
 
Radny Wojewódka 
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Można było Panie Przewodniczący inaczej porządek ustalić i te uchwały podjąć wcześniej skoro 
Panie nie mogły... 
 
Przewodniczący Rady 
Ja rozumiem Panie radny, jak Pan będzie Przewodniczącym, będzie Pan decydował o tym.     
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/103/2012  w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej – Policealne 
Studium Socjalne w Środzie Śląskiej, 
 

- zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/104/2012  w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja 
Kopernika w Środzie Śląskiej, 
 

- zamiaru likwidacji Technikum Handlowego w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/105/2012  w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Handlowego w 
Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w 
Środzie Śląskiej, 
 

- zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
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Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/106/2012  w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej w 
Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w 
Środzie Śląskiej, 
 

- zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/107/2012  w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Profilowanego w 
Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w 
Środzie Śląskiej, 
 

- zamiaru przekształcenia Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w 
Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie 
Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę nr XVI/108/2012  w sprawie zamiaru przekształcenia Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 
 

- zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/109/2012  w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa 
w Środzie Śląskiej, 
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- zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej dla Dorosłych w Powiatowym 
Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/110/2012  w sprawie zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej 
dla Dorosłych w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego 
Witosa w Środzie Śląskiej, 
 

-  zamiaru likwidacji Policealnej Szkoły Zawodowej w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/111/2012  w sprawie zamiaru likwidacji Policealnej Szkoły Zawodowej w 
Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w 
Środzie Śląskiej, 
 

- zamiaru likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych w Powiatowym Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/112/2012  w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Uzupełniającego dla 
Dorosłych w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego 
Witosa w Środzie Śląskiej, 
 

- zamiaru likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Powiatowym Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
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Salę opuścił radny Sebastian Burdzy, obecnych 16 radnych. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/113/2012  w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla 
Dorosłych w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego 
Witosa w Środzie Śląskiej, 
 

- zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Specjalnym Ośrodku 
Szkolno – Wychowawczym w Środzie Śląskiej, 

 
Do sali wrócił radny Sebastian Burdzy, obecnych 17 radnych. 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/114/2012  w sprawie zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w Środzie Śląskiej, 
 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2012 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 

uchwałę nr XVI/115/2012  w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego 
na rok 2012 
 

- poparcia apelu Rady Powiatu Kędzierzyńsko – Kozielskiego do Prezesa Rady Ministrów RP 
o opracowanie rządowego programu systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odra, 
 

Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał uchwałę Powiatu Kędzierzyńsko - Kozielskiego. 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
W kwestii formalnej czy tam jest rzeczywiście napisane Republiki Polskiej, co to za kraj jest? 
 
Wiceprzewodniczący Rady 
RP, jest skrót RP. 
 
Radny Wojewódka 
Kilka razy było tak przeczytane, więc… 
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Wiceprzewodniczący Rady 
Przepraszam, mój błąd. 
 
Przewodniczący Rady  
Proszę bardzo uchwała, która jest to zadanie dla Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej, a nie dla 
naszego. Natomiast apelować możemy mamy takie prawo. W tym punkcie Panie radny 
Wojewódka, jeśli już podejmiemy tą uchwałę, to możemy dołączyć ten apel ewentualnie. 
 
Radny Wojewódka 
Myślę, że to co odczytałem możemy jako stanowisko Rady, to nie musi być uchwała, jest 
gotowy projekt tego stanowiska powinniśmy go poprzeć. Dlatego wniosek formalny był o 
przegłosowanie tego, w sprawach różnych możemy przegłosować. 
 
Przewodniczący Rady 
Nie chciałbym, przyjęliśmy tutaj porządek obrad. Możemy to przyjąć w punkcie zapytania 
radnych, można postawić wniosek. W każdym bądź razie w tej chwili jesteśmy w punkcie 
podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Powiatu Kędzierzyńsko – Kozielskiego do 
Prezesa Rady Ministrów RP o opracowanie rządowego programu systematycznego pogłębiania 
koryta rzeki Odra. 

    
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 
uchwałę nr XVI/116/2012  w sprawie poparcia apelu Rady Powiatu Kędzierzyńsko – 
Kozielskiego do Prezesa Rady Ministrów RP o opracowanie rządowego programu 
systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odra 

 
Ad. 12/ Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Salę opuścił radny Daniel Padewski, obecnych 16 radnych. 
 
Radna Rachwalska 
W związku z wejściem reformy szkolnictwa zawodowego i również, bo tu nie chodzi tylko o 
szkolnictwo zawodowe, ale również nowa ustawa, którą będzie obowiązywała liceach 
ogólnokształcących, Powiat jest organem prowadzącym. Mam pytanie do Pana Starosty, to 
znaczy cieszy, że te obciążenia finansowe jakie ciągnie ta reforma za sobą, które wczoraj 
Pani Kierownik bardzo dokładnie przedstawiła cieszy nas, że jest przedstawiciel w postaci 
Pana Starosty w takim opiniodawczym dla Ministerstwa Edukacji odnośnie właśnie tych 
reform. Chciałam zapytać, czy Pan Starosta w ramach tego komitetu, którego jest członkiem 
przy Ministerstwie Edukacji sygnalizował jakie problemy będą dotykały samorządy w 
zakresie, w kwestii finansów i budżetu. Jakie ciągną za sobą te zapisy reformy na które po 
prostu niektóre powiaty nie będzie stać. Nam też będzie trudno, też zmieniamy, będziemy 
musieli zmieniać zapisy naszego budżetu, żeby sprostać zadania reformy programowej. 
 
Starosta 
Ja jestem członkiem Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu, zespołu, nie komisji, tylko 
zespołu do spraw oświaty. Najbliższe posiedzenie jest w marcu. Mam nadzieje, że wybiorę 
się na nie, jeśli tylko czas pozwoli. I oczywiście zawsze stanowię, mówię i popieram to co 
wypracowuje wcześniej Związek Powiatów Polskich, zawsze w tej materii szczególnie 
oświatowej zgadzam się w zupełności z tezami zawartymi we wszystkich stanowiskach 
centrali w sensie Związku Powiatów Polskich, Zarządu. 
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Radna Rachawalska 
Czy moglibyśmy poznać jakieś szczegóły? 
 
Starosta 
Szczegóły stanowisk? 
 
Radna Rachwalska 
Tego stanowiska. 
 
Starosta 
Tego stanowiska, to ja myślę, że po Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu i tych zespołów, 
jeśli będę miał takie wypracowane, to oczywiście Pani przedstawię. 
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna, ja przepraszam, ale wczoraj otrzymaliśmy informacje od Pani Kierownik, że na 
najbliższym Konwencie Starostów ten temat dopiero będzie przedstawiony. Jest to sprawa 
nowa, która jest sprawą w toku. 
 
Radna Rachwalska 
Panie Przewodniczący, ja  przepraszam, spróbuję się odnieść, chodzi o to, że tak jak 
wczoraj Pani Kierownik przedstawiła, my głosujemy właściwie rzeczy, które dopiero zaczną  
obowiązywać. Reforma wprowadzana jest w biegu, nie oszukujmy się, wszyscy mamy tą 
świadomość, decydujemy o losach dzieci, o ich wyborach, o ich przyszłości i o swoich 
finansach. Także tutaj myślę, że kolejność powinna być jednak odwrócona i moglibyśmy to 
właśnie sygnalizować, że najpierw myśleć, najpierw liczyć, a potem dopiero wprowadzać 
zmiany. A nie, my już głosujemy pewne intencyjne uchwały, prawda, a niestety zapisy 
reformy są w wielu miejscach niespójne i zawierają dyskusyjne elementy. Dlatego stąd moje 
pytanie. 
 
Przewodniczący Rady 
Ja się zgadzam z Panią całkowicie. Natomiast ustawa obliguje nas do tego, ażebyśmy 
podjęli te uchwały już i teraz, także prawo jest prawem. Aczkolwiek zgadzam się z Panią 
radną całkowicie.  
 
Radny Wicha 
Ja mam taki nietypowy wniosek, jakby interpelację składając, ponieważ patrząc na tą drogę 
Zabłoto – Kostomłoty ona coś tam, widzę troszeczku nie tak jest. Czy Zarząd nie 
zastanowiłby się nad zlecaniem do niezależnego laboratorium, żeby pobrali próbki. Bo firma 
jak pobiera próbki to wiadomo, że zawsze jest dobrze. My już przerabialiśmy Biska, zawsze 
miał, a Politechnika wzięła, że w ogóle do niczego się nie nadaje. Bo to chodzi kwestia, 
pierwsze grubości stwierdzą i struktury, bo struktura też jest ważna co tam w tej masie 
asfaltowej jest. Ja bym tutaj proponował pod rozwagę Zarządowi, czy nie lepiej dać te parę 
złotych, a mieć tą pewność co na tej drodze. Wtenczas niezależne laboratorium przyjeżdża 
w obecności naszej i wykonawcy pobiera, oni wskazują miejsca, a nie… Już wielu  
mieszkańców Kostomłot zwracało się do mnie z tym zapytaniem, że coś tam gdzieś dziurka 
wyleci, żebyśmy mieli czystą sytuację. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny, jesteśmy w punkcie, byliśmy w punkcie interpelacje, teraz Pan radny złożył 
wniosek w związku z tym jesteśmy w dwóch punktach „Interpelacje i zapytania radnych oraz 
wnioski i oświadczenia radnych”. 
 
Starosta 
Odpowiadając na zadane pytania radnego Wichy. Zostało już przeprowadzone badanie 
nośności Benkelmana tą maszyną Benkelmana i muszę przyznać, że wyniki nas zaskoczyły 
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pozytywnie. Nośność drogi jest zadawalająca, nawet osiągająca na niektórych momentach tą 
kwestię nośności jaka jest wymagana, jeśli chodzi o kategorie wyższej niż powiatowe. 
Natomiast mamy rzeczywiście kłopot w niektórych miejscach z ostatnią warstwą ścieralną. 
Odbyło się spotkanie w poniedziałek z przedstawicielem wykonawcy, z firmą ze Świdnicy, z 
projektantem i zarazem też z inspektorem nadzoru. Ustalone zostało, że jak tylko pogoda na 
to pozwoli to firma oczywiście też w ramach gwarancji wykona frezowanie tych miejsc, w 
których wystąpiło złuszczenie nawierzchni i położy nową nawierzchnię taką jaka powinna 
być. Są miejsca takie i firma to potwierdziła, że w niektórych miejscach w tych w których w tej 
chwili robią się dziury ilość tego asfaltu jest nie taka jaka powinna być, stąd to spotkanie i 
nasza interwencja. Natomiast oczywiście bierzemy pod uwagę również ewentualne 
wykonanie dodatkowych badań dotyczących składu masy, jeżeli będzie to wymagane my to 
zrobimy. Przypominam również, że wykonawca zresztą w ramach zamówienia pięcioletniego 
okresu gwarancyjnego powierzchni na drodze. Także wiemy Panie radny o tej sytuacji, 
doszły nas również apele i pismo z Urzędu Gminy Kostomłoty w tej sprawie i  
interweniujemy. Już jesteśmy umówieni z firmą na podpisanie uzgodnień, że jak będzie tylko 
pogoda po prostu wykonają i naprawią te usterki.                             
 
Radna Mikła  
Moje wnioski będą dotyczyć oczywiście bliżej Udanina. Pierwszy mój wniosek to jest Udanin, 
konkretnie za pawilonem, gdzie jest plac zabaw, jest studzienka, która jest oznakowana 
oczywiście, że ona się zapadła tam i krąg założony, ale tam jest plac zabaw, oby to nie 
trwało długo, więc składam jako wniosek, żeby jednak tą studzienkę naprawić. 
Następny mój wniosek to droga z Udanina do Środy Śląskiej, dziury wypadają bardzo 
mocne, jeśliby już aura pozwoliła, to bardzo proszę, żeby zwrócić uwagę na te dziury i robić 
je, bo później nie będzie możliwe żebyśmy tamtędy przejechali. 
Trzeci wniosek, który padł wczoraj na sesji, Pan Starosta był na sesji, to jest droga z Piekar 
do Udanina tam jest taka, oznakowane wgłębienie, asfalt się zapadł, wszystko się zapadło i 
to jest też do zrobienia, oby to nie było za dwa miesiące, trzy. Jeśli aura będzie pozwalała, to 
zrobić to. Jadąc do Środy Śląskiej również ten przełom, który jest między Jarostowem a 
Ujazdem tam zaczyna wypadać bardzo duża dziura. Jak się jedzie do Środy to po lewej 
stronie zaczyna wypadać dziura też, to trzebaby w jakiś sposób naprawić. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie Starosto przyjęliśmy do realizacji, tak? 
 
Starosta 
Jako wnioski.  
 
Radny Wojewódka 
Chciałbym zapytać na jakim etapie jest wniosek Powiatu o dofinansowanie przebudowy 
mostu nad rzeką Jarosławiec. Wiem, że Powiat się o takie dofinansowanie z rezerwy 
subwencji ogólnej ubiegał. Akurat mam przyjemność pracować w Urzędzie Miejskim 
Wrocławia, który wydawał pozwolenie wodno prawne. Zgodnie z prośbą Pana Wicestarosty 
dołożyliśmy wszelkich starań, żeby dotrzymać terminu. Takie pozwolenie zostało 15 lutego 
wydane, chociaż moi starsi koledzy mieli wiele uwag co do samego projektu mostu i do 
sposobu wykonania. Może lepiej byłoby ten most wybudować, nie rozbierać istniejącego, 
tylko wybudować obok, byłoby łatwiej dla rolników tym bardziej, że tam są zakłady zbożowe i 
takie uwagi się pojawiały. Natomiast pytanie jest jak z dofinansowaniem, czy już wiemy kiedy 
to dofinansowanie otrzymamy, jaka to jest kwota? 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny, wrócił Pan do punktu zapytania, ale ustalmy, że są dwa punkty razem. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący, Pan połączył te dwa punkty, wcześniej się nie zgłaszałem. 
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Przewodniczący Rady 
Dziękuję. 
 
Wicestarosta 
Panie Przewodniczący bardzo krótko postaram się odpowiedzieć. Rzeczywiście do 17 lutego 
można było składać wnioski do Ministerstwa na obiekty infrastrukturalne, jeśli chodzi o 
dotacje. Pytanie, jeśli dostaliśmy już pieniądze, ile i kiedy będzie robione? Jeśli jest to niecały 
tydzień od terminu składania wniosków myślę, że jest to zdecydowanie za szybko. Ale 
powiem Panu, że my tego wniosku nie złożyliśmy mówiąc o siedemnastym, bo jeżeli Pana 
Wydział, Pana Urząd 15 lutego dał pozwolenie wodnoprawne, warunkiem złożenia wniosku 
było pozwolenie na budowę, a pozwolenie na budowę przy wydaniu piętnastego do 
siedemnastego nie było możliwe złożenia pozwolenia na budowę. Sformułowanie, że 
dołożyliśmy wszystkich starań, mówi Pan o swoim Wydziale, ja oczywiście w to wierzę, ale 
też prawda jest taka, że my nie możemy sobie wydawać pozwoleń wodnoprawnych, tak jak 
Wrocław nie może sobie. My wydajemy pozwolenia dla Wrocławia, Wrocław wydaje dla nas. 
Zaskoczeni byliśmy procedurami i działaniami, bo u nas te pozwolenia wydawane są 
zazwyczaj od ręki, jeśli chodzi o to na przykład, dostaliśmy my jako wnioskodawca 
dostaliśmy do zaopiniowania, czy my popieramy nasz wniosek o wydanie pozwolenia 
wodnoprawnego. Tak samo według nas Gmina Udanin, która tylko dlatego taki wniosek 
dostała też, czy wydaje pozytywną opinie, bo most jest na terenie Gminy Udanin, tak 
naprawdę nie była stroną. Ale to pomijam, dostaliśmy dopiero 15 lutego, nie byliśmy w stanie 
mieć prawomocnego pozwolenia na budowę na dzień złożenia wniosku, chociaż bardzo 
byśmy się starali i chcieli. Sformułowanie czy nie lepiej wybudować obok drugi most, no nie 
wiem czy jest potrzebna autostrada, żeby były cztery pasy, akurat w Ujeździe. A mówiąc o 
rozebraniu konstrukcji i zrobieniu nowego, to jeśli Pan zna odrobinę układ komunikacyjny 
Ujazdu Górnego tam jest drugi most i można spokojnie zrobić przejazd równoległy, a ten 
most można rozebrać i budować. To nie jest tak, że jest to jedyny dojazd, bo tam jest taka 
wysepka, rozjazdy i są dwa mosty. Jeden most na drodze gminnej, drugi jest na powiatowej, 
w tym czasie będzie po prostu więcej używany most i droga gminna kiedy nasz będzie 
zamknięty.       
 
Radny Wojewódka 
Czyli rozumiem, że wniosek nie został złożony, natomiast jeśli chodzi o postawnie drugiego 
to po prostu jest łatwiej wybudować coś obok i potem ewentualnie tamten wyburzać, bądź 
zostawić niż rozbierać nowy, ale to jest kwestia dyskusyjna. Natomiast skoro Pan 2 lutego 
składa wniosek o pilne załatwienie sprawy, to 15 lutego po 13 dniach to jest bardzo szybko, 
tym bardziej, że jeśli Pan się orientuje w procedurach administracyjnych to wymagało też 
uzgodnień z innymi organami. Nie wiem co radni z Gminy Udanin, co członek Zarządu na to, 
że pieniądze praktycznie przeszły nam między placami. Ale mam nadzieję, że następnym 
razem takich niedociągnięć nie będzie, trzeba w odpowiednim terminie składać wnioski. 
Kolejne pytanie, jeśli już jestem przy głosie chciałbym zapytać o pomieszczenia, które 
zostały przejęte w tym budynku po Banku Zachodnim na jakim etapie jest ewentualny 
remont, czy jest jakiś projekt zrobiony, pozwolenie na budowę, nie wiem jak to wygląda. Bo 
wiem, że już akt notarialny jest podpisany z tego co mówił Pan Przewodniczący na 
poprzedniej sesji, kiedy tam się rozpocznie jakiś remont? 
 
Przewodniczący Rady 
Zna Pan budżet na ten rok, Panie radny. 
 
Starosta 
Zacznę od pierwszego elementu - Zarząd, Starosta, Wicestarosta prowadzą urząd, realizują 
zadania, które powierza Rada Powiatu i nie tylko. I między innymi w ramach użytkowania 
naszych dróg przez naszych mieszkańców wynika to, czy most powinien być, czy nie 
powinien być remontowany. Ten akurat w miejscowości Ujazd Górny powinien być i to jak 
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najszybciej. Przypominam również, że dysponujemy projektem, jeżeli chodzi o ten most, a 
nasze plany, które mamy wpisane w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczą ciągu 
komunikacyjnego do Udanina, który jest jak gdyby poszatkowany na cztery etapy, jednym z 
tych elementów jest do mostu i od mostu, a most jest osobno. Na most byłaby tak zwana 
osobna dokumentacja. Jeżeli mówimy o takich działaniach o których tu Pan Wojewódka  
raczył nas tutaj poinformować, że reprezentuje w tym przypadku Urząd Miejski Wrocławia to 
powiem tylko tak, jeżeli mielibyśmy wszystkie dokumenty, jeżeli wszystko byłoby 
prawomocne byliśmy w stałym kontakcie z Panem Przewodniczącym by zwołać w trybie 
nagłym posiedzenie sesji. Bo po pierwsze nie mamy ujętego tego zadania w tym roku, po 
drugie musielibyśmy wtedy ewentualnie wskazać wkład własny, składając wniosek do 
właściwego Ministerstwa o dofinansowanie tego zadania. To nie planowaliśmy tego na ten 
rok tak naprawdę, ale jeśli taki program istnieje on był kierunkowany tylko w kwestiach 
właśnie remontu tego typu urządzeń jak mosty, jak przepusty i tak dalej, i tak dalej, tylko 
jeden warunek, że musi być pozwolenie na budowę, więc starając się zdążyć z terminem 
chcieliśmy uzyskać wszystkie dokumenty mamy oczywiście wszystkie te dokumenty, nie 
mniej jednak termin nas gonił to jest raz. Brak pieniędzy, sami Państwo widzicie ile musimy 
już w tej chwili oszczędzać i jakie pieniądze musimy myśleć by zagwarantować do końca 
tego roku by zamknąć budżet. Więc tak naprawdę uważam, że temat jest otwarty, jeżeli 
będziemy dysponować takimi dokumentami będziemy starać się pozyskać środki w 
przyszłym roku, czemu nie, naprawdę jesteśmy otwarci na ten temat i tylko tyle. Jak byłyby 
pieniądze, byłaby propozycja Zarządu gdzie je przesunąć i byłyby wszystkie wymagane 
dokumenty, zwołalibyśmy w trybie pilnym posiedzenie sesji, by umocować jak gdyby to 
zadanie, chociażby w załączniku nr 5, czyli zadaniach jednorocznych, to pierwsza rzecz. 
Druga to też jakby uwaga Pana Przewodniczącego, nie mamy w zadaniach remontu 
pomieszczeń uzyskanych od Gminy Środa Śląska, czyli pomieszczeń po byłym Banku 
Zachodnim. Nie mniej jednak dysponujemy i robimy pewne koncepcje, już plany koncepcyjne 
zagospodarowania tych pomieszczeń łącznie z określeniem wartości chociażby na początek 
wymiany wszystkich okien, wliczając w to również okna na sali w której siedzimy. Jeżeli 
będziemy decydować, będziemy się na rozpoczęcie tego zadania oczywiście Państwa 
poinformujemy. 
 
Radny Wicha 
Trochę nie rozumiem tłumaczenia Panów Starostów. Po to pozwolenie wodnoprawne się 
występowało i tak dalej chyba żeby w zasadzie realizować tą inwestycję. Bo tak się patrzę, 
żeby nie było tak jak w poprzedniej kadencji tam wnioski złożyli, tam a później z własnych 
pieniędzy robiliśmy, tak było. 
 
Wicestarosta 
Pytanie po co robimy projekt, załatwiamy pozwolenie wodnoprawne, ponieważ można złożyć 
ten wniosek. My nigdy nie powiedzieliśmy ani zapisali, że złożymy w tym roku. Mając gotowy 
projekt z pozwoleniem na budowę można go złożyć następnym razem, ponieważ pojawiła 
się cieńka szansa, cieńka szansa, że może się uda zrobić w tym roku. Dlatego poprosiliśmy i 
Urząd Miejski i Gminę, żeby przyśpieszyły procedury. My planując, wiedzieliśmy o tym od 
listopada, tylko projektant miał termin dłuższy i projektant wiedząc, że na przykład 
uzgodnienia z Dolnośląskim Zarządem Melioracji Urządzeń Wodnych trwają zazwyczaj 
tydzień, tu niestety trwały prawie dwa miesiące, bo nie bardzo mogli zrozumieć co to znaczy 
przebudowa. I jeśli było napisane, że wymieniamy, zostawiamy fundamenty, a wymieniamy 
elementy nośne to według nich jakiego sformułowania należy użyć. Była tylko szansa i 
chcieliśmy zwołać sesję i zmienić budżet, ponieważ nie udało się uzyskać dokumentów, 
przygotowujemy tak jak planowaliśmy na przyszły rok. Problem się wziął stąd, że Urząd 
Miejski został poproszony, żeby było szybciej, bo gdybyśmy nie poprosili to dzisiaj nie byłoby 
tematu. Projekt zlecony w zeszłym roku. 
 
 
 



28 
 

Radny Wojewódka 
Chciałbym się odnieść, wystarczy odpowiednio wcześniej złożyć projekt, albo się 
pofatygować i na miejscu pewne rzeczy uzgodnić. Ale jak się składa papiery i czeka aż nie  
wrócą, to tak potem się to kończy. Natomiast nie dostałem …  
 
Starosta 
Panie Przewodniczący to jest nadużycie, w ogóle co ten Pan wygaduje, przecież to jest 
przesada już, ja nie rozumiem takiego zachowania. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący proszę na takie rzeczy nie pozwalać to jest obrażanie radnego, jest 
punkt interpelacje, mam prawo pytać. Może Pan młodszego kolegę pouczy, jest Pan radnym 
z dużym stażem, zna Pan statut, wie Pan co wolno, co nie wolno, Pan Burdzy jest pierwszy 
raz radnym, więc może nie doczytał tego. 
 
Starosta 
Dobrze, że ty jesteś dwa razy. 
 
Radny Wojewódka 
Nie otrzymałem odpowiedzi, czy dokładnie na pytanie, pytałem o pomieszczenia po Banku, 
wiem że środków w budżecie nie ma, ale czy jest przygotowany jakiś projekt. Koncepcja 
wymiany okien to jest trochę mało. Natomiast co tam będzie, jakie pomieszczenia, czy 
zostało to zlecone jakiemuś projektantowi. 
 
Wicestarosta 
Pan Starosta wyraźnie powiedział, jest zrobiona koncepcja, pierwszym etapem będzie 
wymiana okien. Sformułowanie, no rzeczywiście już miesiąc jak podpisaliśmy akt notarialny, 
można zapytać dlaczego jeszcze nie zrobiony. Nie ma w budżecie, planujemy to rozłożyć na 
lata, pierwszy etap jest taki jak powiedział Pan Starosta. A jednym zdaniem tylko 
ustosunkuję się do poprzednich paru minut dyskusji. Jesteśmy oskarżeni o to, że 
sformułowaniami co radni Udanina i członek Zarządu, że my nie składamy, nie realizujemy 
inwestycji, która nie była zapisana w budżecie. I my się tłumaczymy dlaczego nie robimy 
tego, czego nie wpisaliśmy w budżecie. Ja nie rozumiem. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze w tym temacie skończmy dyskusję, rzeczywiście inwestycja most w Ujeździe Górnym 
w tegorocznym budżecie nie jest uwzględniona. Zachodziła ewentualność, że możnaby to 
zrobić środkami zewnętrznymi, podjęto próby, które niestety zostały na dzień dzisiejszy 
załatwione tak jak… 
 
Radny Wojewódka 
To może, jeśli czegoś nie ma w budżecie, to nie róbmy w ogóle, a jak się pojawiają jakieś 
możliwości i robicie dokumentację to trzeba tego dopilnować, ale to już może poza dyskusją. 
 
Wicestarosta 
Robimy dokumentację na przyszły rok. 
 
Radny Wojewódka 
Natomiast odnosząc się do tych pomieszczeń, nie chciałbym, żeby była taka sytuacja, że 
będą stały latami puste i nic tam się nie będzie działo. Może trzeba przygotować w projekcie 
budżetu na przyszły rok jakiś środki, a teraz jest czas, żeby zrobić jakiś projekt tylko tego 
dotyczy moje pytanie. 
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Przewodniczący Rady 
Koncepcja jest robiona na tyle ile mamy możliwości finansowe na ten rok. Panie radny 
proponuję, żeby dyskusję w tym temacie zakończyć. Panie radny Wojewódka, miał Pan 
wniosek, żeby w związku z uchwałą… 
 
Radny Wojewódka 
Ja wniosek przedstawiłem. 
 
Przewodniczący Rady 
To proszę swój wniosek sprecyzować. Rada zdecyduje, czy ten wniosek podejmiemy 
 
Radny Wojewódka 
Ja już ten wniosek odczytałem i przekazałem kopię tego stanowiska, które moglibyśmy jako 
Rada przegłosować, to jest właśnie to… moglibyśmy myślę, że  w formie stanowiska Rady 
coś takiego przyjąć. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę bardzo, ja dlatego wracam do tego punktu w tej chwili jesteśmy w punkcie „wnioski i 
oświadczenia radnych” w związku z tym, że podjęliśmy uchwałę w sprawie poparcia apelu 
Rady Powiatu Kędzierzyńsko – Kozielskiego do Prezesa Rady Ministrów RP o opracowanie 

rządowego programu systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odra, A to stanowisko jest z 
tym związane. W związku z tym moglibyśmy to dołączyć. Ja nie mam jasności co do tego, 
Pan radny przedstawił to i może inaczej, żeby nie było niedomówień przegłosuję temat, kto 
jest za tym, żeby ten wniosek głosować i dołączyć go do uchwały w sprawie poparcia apelu 
Rady Powiatu Kędzierzyńsko – Kozielskiego do Prezesa Rady Ministrów RP o opracowanie 
rządowego programu systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odra. 
Kto jest za tym, aby dyskutować i głosować projekt apelu  uznając modernizację Odrzańskiej 
Drogi Wodnej za niezbędną dla stabilnego wzrostu gospodarczego regionów 
nadodrzańskich, zwracamy się z apelem o zmianę niekorzystnego dla przyszłości żeglugi na 
rzece Odrze projektu rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie unijnych 
wytycznych dotyczących rozwoju Transeuropejskiej Sieci Transportowej. Nie jest to temat 
dla Rady Powiatu. Proszę bardzo żeby nie dyskutować.  
Kto jest za tym, aby dzisiaj dyskutować nad tym tematem 
  

ZA – 5 P – 4 W – 5 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny proszę przedstawić stanowisko. 
                          
Wiceprzewodniczący Rady – radny Buba  
„Uznając modernizację Odrzańskiej Drogi Wodnej za niezbędną dla stabilnego wzrostu 
gospodarczego regionów nadodrzańskich, zwracamy się z apelem o zmianę niekorzystnego 
dla przyszłości żeglugi na rzece Odrze projektu rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i 
Rady w sprawie unijnych wytycznych dotyczących rozwoju Transeuropejskiej Sieci 
Transportowej. 
W związku z procesem rewizji dotyczącej Transeuropejskiej Sieci transportowej (TEN-T) 
istnieje szansa na pozytywne zmiany w kontekście Odrzańskiej Drogi Wodnej. Niestety 
projekt rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie wytycznych dotyczących 
rozwoju TEN – T stanowi, iż śródlądowe drogi wodne, aby mogły stać się projektami 
priorytetowymi w ramach sieci bazowej, muszą mieć co najmniej IV klasę żeglowności. 
Przyjęcie proponowanego projektu rozporządzenia pozbawia stronę polską możliwości 
wsparcia ze środków unii Europejskiej inwestowania w Odrzańską Drogę Wodną. Przyczyną 
jest niższa niż wymagana klasa żeglowności. W konsekwencji oznacza to marginalizację 
znaczenia Odry i utratę szansy na rozwoju regionów nadodrzańskich. 
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Modernizacja Odrzańskiej Drogi Wodnej to nie tylko wymagania wynikające z potrzeb 
transportowych; modernizacja ma również istotne znaczenie dla zwiększenia 
bezpieczeństwa przeciwpowodziowego, zapewniania stabilizacji stosunków wodnych w 
dorzeczu oraz wykorzystania rzek jako źródła energii odnawialnej. Modernizacja ta oznacza 
wzrost znaczenia regionów nadodrzańskich w wymianie gospodarczej oraz ich pełną 
integrację z systemem europejskich dróg wodnych. 
W tej sytuacji apel o działania, które skutkować będą wpisaniem Odrzańskiej Drogi Wodnej 
w Transeuropejską Sieć Transportową, staje się zasadny.”  
 
Przewodniczący Rady 
Ja rozumiem tak, chciałem przybliżyć szanownym Państwu po zapoznaniu się naprędce 
niestety, że odbyła się konferencja pod tytułem Odra 854 kilometrów możliwości, gdzie 
gospodarzem tej konferencji był Profesor Ryszard Legutko, jest to poseł do Parlamentu 
Europejskiego. W związku z tym, że jest to apel do Parlamentu Europejskiego powinniśmy 
się zwrócić jako Rada Powiatu do Parlamentu Europejskiego, bo do kogo mamy się zwracać 
w tej sytuacji do Pana posła Legutko? 
 
Radny Wojewódka 
Tam jest napisane, Panie Przewodniczący. 
 
Przewodniczący Rady 
Czyli to jest Rząd Rzeczypospolitej Polskiej, Komisja Europejska, Komisja Transportu i 
Turystyki Parlamentu Europejskiego, Europejski Komitet Ekonomiczno – Społeczny, Komitet 
Regionów, proszę bardzo ogłaszam dyskusję. 
 
Radny Kaczmarek 
Ja wnoszę wniosek o nie głosowanie tego stanowiska ponieważ, uważam, że jest to rzucanie  
tematu…   
 
Przewodniczący Rady  
Panowie spokojnie.  
 
Radny  Kaczmarek 

…dlatego prosiłbym o przegłosowanie mojego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady  
Poprzednio  głosowaliśmy, czy dyskutujemy nad tym, przegłosowaliśmy, że dyskutujemy. 
Proszę bardzo. 
 
Radny Wicha 
Ja proponuję, żeby nie dyskutować, ten temat możnaby zrobić w ten sposób, że Rada 
Powiatu popiera apel tylko i to wszystko. Jeżeli my popieramy apel, to nic nie szkodzi i to 
nikomu nie zaszkodzi, a może czasem pomóc i to wszystko. Aby to było w formie takiej, że 
Rada popiera apel ten, który tutaj przedstawił Pan Wiceprzewodniczący. 
 
Przewodniczący Rady 
Bo ja już zacząłem się zastanawiać, czy dzisiaj nie podjęlibyśmy jakiejś uchwały, żebym ja 
wygrał w totolotka coś. 
 
Radny Kaczmarek 
O właśnie. 
 
Radny Wicha 
Jestem za tym Panie Przewodniczący.  
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Przewodniczący Rady 
Przepraszam za żart niestosowny. Natomiast musimy mierzyć siły na zamiary, aczkolwiek 
oddolne propozycje mogą dotrzeć czasem do góry. 
 
Radna Rachwalska 
Ja mam takie spostrzeżenie, którym chciałabym się podzielić. Czy gdzieś jest zapisane, że 
nie wolno Radzie, że nie powinna stosować się do różnych form, czy mamy jakieś 
kompleksy, przepraszam czy nam zaszkodzi wystosowanie apelu chociażby do Komisji 
Europejskiej. Czy nie dotyczy to naszego terenu? Nie?  
 
Radny Kaczmarek 
Nie to forum. 
 
Radna Rachwalska 
A dlaczego nie? Dlaczego Rada nie ma mieć głosu w tym względzie, nie wyrazić swojej 
uwagi? 
 
Radny Kaczmarek 
Ma Pani swoje ugrupowanie. 
 
Radna Rachwalska 
Przepraszam, Odra nie ma przynależności partyjnej Panie radny. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze, dobrze dyskusja trochę… Głos Pani radna Rachwalska przyjęliśmy, mamy takie 
prawo możemy wyrażać swoje opinie.   
 
Radna  Wojewódka 
Przed chwilą głosowaliśmy, przegłosowaliśmy uchwałę, że chcemy, żeby Odra była 
pogłębiana. Teraz dyskutujemy, czy chcemy, żeby to było finansowane ze środków … 
  
Przewodniczący Rady 
Nie, głosowaliśmy czy dyskutujemy nad tym, czy podejmujemy… 
 
Radny Wojewódka 
Ale ja mówię o uchwale, którą podjęliśmy, a teraz dyskutujemy, czy chcemy na to środki 
unijne i słyszę, że głosów jest dużo, że nie. To może będzie tak jak z tym mostem na 
Jarosławcu, nie chcemy.  
 
Przewodniczący Rady 
To znaczy to nie jest most na Jarosławcu, zacząłem się zastanawiać o co chodzi, ale to 
temat inny. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – radny Buba 
Ja mam taką propozycję, że skoro tak, to proszę przygotować na następną sesję specjalny 
apel, wniosek jakąś formę, która przedyskutujemy i poprzemy. Ja rozumiem, nie jestem 
przeciw, żeby to poszło, tylko, że jakaś forma powinna tego być i przygotowany materiał  do 
podjęcia decyzji przez Radę Powiatu. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze głosujemy wniosek formalny zgłoszony przez Pana Wiceprzewodniczącego ażeby, 
bo jest dalej idący niż wniosek formalny Pana radnego Kaczmarka. 
 
Radny Kaczmarek 
Mój był dalej idący. 
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Przewodniczący Rady          
Pana dalej, ale podejmuję decyzję głosujemy, ażeby na dzień dzisiejszy nie podejmować 
stanowiska skierować do komisji i na następnej sesji nad tym się zastanowić. Kto jest za takim 
załatwieniem sprawy? 
 

ZA – 7 P – 3 W – 5 
 
Radny Kaczmarek nie brał udziału w głosowaniu. 

 
Przewodniczący Rady 
W tym punkcie kończymy dyskusję, skierujemy Panie radny Wojewódka dwa tematy, Pan dzisiaj 
załatwia nie tak jak powinno się, nie tak wygląda procedura Rady. Pierwszy projekt uchwały którą 
chciał Pan wprowadzić, taką uchwałę na sesji może wprowadzić Zarząd i proszę przestrzegać 
procedury. No druga, ten temat jest może ważny, natomiast załatwianie tego ad hoc jest trochę 
niepoważne, bo zaczynamy dyskutować i kłócić się nad tym jak mamy to załatwić. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący co do drugiego tematu to nie ad hoc, tylko Powiat dostał zaproszenie, a 
że nikt się nie pofatygował, to nie potrafię wyjaśnić dlaczego. Natomiast, jeśli chodzi o pierwszy 
temat, ja to dokładnie w projekcie uchwały, w piśmie powołałem się na konkretne zapisy statutu 
Powiatu, na wniosek pięciu radnych, co najmniej pięciu radnych można projekt uchwały złożyć. 
Widocznie Pan inaczej interpretuje statut niż ja. Podpisało się 10 radnych, to jest większość, to 
jest zresztą uchwała intencyjna, ta uchwała żadnych nie wnosi skutków finansowych ani innych 
dla powiatu  
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny Statut Powiatu stanowi, paragraf 16 podpunkt 5. „Zarząd może wnosić o uchwalenie 
pilnego projektu uchwały, podczas tej samej sesji”,  Zarząd, pilnego projektu, ja rozumię, że ten 
projekt rzeczywiście no niecierpki. Skierowaliśmy go dzisiaj do komisji, na komisjach zostanie 
przedyskutowany, komisje zdecydują co z tym dalej robimy. 
        
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący może proszę przeczytać te konkretne zapisy Statutu Powiatu, które tam 
zostały przywołane w tym piśmie, Pan zupełnie inne przytacza. Ja się powołałem na konkretne 
artykuły, dlatego wnosiłem o … 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze na roboczo Panie radny. 
 
Radny Wicha 
Bo ja coś źle zrozumiałem, bo jeśli 10 radnych podpisuje jakiś wniosek to, jeżeli na komisję 
pójdzie, komisja uzna, że nie powinno trafić na sesję, to nie trafi mimo tego, że dziesięciu 
radnych podpisało? 
 
Przewodniczący Rady 
Trafi na sesję, z opinią komisji nieważne jaką. 
 
Radny Wicha 
Bo tak zrozumiałem, że nie trafi. 
 
Przewodniczący Rady 
Trafi tylko, nie może być podjęta na sesji na której zostało zgłoszone. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący mam jeszcze pytanie jaka komisja ewentualnie miałaby się tym 
zajmować, bo nie wiem, to nie jest temat… 
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Przewodniczący Rady 
Na roboczo się zastanowimy. 
 
Radny Wojewódka 
Nie widzę komisji, która mogłaby się takim tematem… 
 
Przewodniczący Rady 
Ale myślę, że Komisja Gospodarki.      
 
Ad. 14/Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady 
Pismo na wniosek radnego Wichy, w dniu 28 marca o godzinie 11.30 odbędzie się spotkanie 
dotyczące nowej ustawy o pieczy zastępczej na które to spotkanie poprosiliśmy kierowników 
GOPS-ów, Panią Sędzię Sądu Rodzinnego, Panią Dyrektor PCPR-u. Tutaj urzędnicy Starostwa 
pospieszyli się, wysłali te pisma mimo to, że to spotkanie odbędzie się 28 marca o 11.30 to 
znaczy to będzie w dniu kiedy będziemy mieli spotkanie przed sesją marcową na temat 
materiałów związanych z sesją marcową. W związku z tym proszę przewodniczących komisji, 
aby zaplanowali sobie prace komisji albo do 11.30, albo po 11.30, wszyscy Państwo otrzymali te 
zaproszenia  i dotyczy to 28 marca już to otrzymaliście i nie jest to pomyłka. 
Szanowni Państwo uważam, że w tym roku powinniśmy zorganizować dożynki powiatowe, w 
ubiegłym roku po raz pierwszy dożynek powiatowych nie organizowaliśmy. Nie organizowane 
były jeszcze w Miękini i w Malczycach, rozmawiałem z Panami Wójtami, nie są nastawieni zbyt 
optymistycznie na ten rok do tych dożynek. Natomiast, jeżeli podejmiemy decyzję, nie są to duże 
koszty, zorganizujemy te dożynki, żeby zintegrować gminy, żeby mogły uczestniczyć. Jesteśmy 
Powiatem typowo rolniczym myślę, że dożynki powiatowe powinniśmy zorganizować w 
połączeniu z którąś Gminą czy Urzędem Miejskim. 
Oświadczenia majątkowe każdy radny ma obowiązek złożyć do 30 kwietnia, niezłożenie 
oświadczenia majątkowego skutkuje tym, że radny zostaje pozbawiony mandatu radnego, proszę 
zadbać o to i do 30 kwietnia złożyć oświadczenia.  
W ramach integracji zorganizowano Turniej Piłki Nożnej powiatów w której uczestniczyły cztery 
drużyny, nie uczestniczyły Malczyce i Miękinia, pozostałe Gminy i reprezentacja Powiatu 
startowała. Mistrzem została reprezentanta Powiatu, po raz pierwszy w dziejach. W związku z 
powyższym odbył się tradycyjnie IX Turniej Dolnośląski pod patronatem Wojewody i Marszałka o 
ich puchary w których reprezentacja Powiatu startowała i w tych rozgrywkach zajęliśmy drugie 
miejsce w finale przegrywając ze Świdnicą. Stąd też zajmując drugie miejsce na Dolnym Śląsku 
zobligowani jesteśmy, żeby uczestniczyć w Mistrzostwach Polski radnych. Mamy taka drużynę, 
trenują, chcą uczestniczyć, koszty będą pokrywać Gminy tych zawodników, którzy startują. 
Wpisowe od jednego zawodnika 83 zł. Pan Burmistrz deklaruje, że daje auto, pozostałe koszty 
będą pokrywać Gminy i Powiat za swoich radnych. 
Następna sesja będzie 29 marca w ostatni czwartek miesiąca.  
 
Ad. 15/Zamknięcie sesji.         

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XVI w kadencji 
2010 – 2014 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 

 

Protokołowała:                                                            Przewodniczący Rady 
          (-)                                                                                         (-) 
Maria Pstrowska                                                            Witold Rutkowski 
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Załącznik nr 5 do Protokołu Nr XVI/2012  

z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej 

z dnia 23.02.2012 r. 

 

Kształcenie zawodowe w Powiecie Średzkim- zmiany ustawowe, 

koncepcja rozwoju 

 

 

Zmiany ustawowe. 

Ustawa z dnia 19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych 

innych ustaw (Dz. U. 2011r., nr 205, poz. 1206) wchodząca w życie z dniem 1 września 2012 

roku wprowadza istotne zmiany ustroju szkolnego w zakresie kształcenia 

ponadgimnazjalnego, a przede wszystkim reformę kształcenia zawodowego. W wyniku 

wdrożenia nowych przepisów od 1 września 2012 roku w strukturze szkolnictwa 

ponadgimnazjalnego funkcjonować będą: 

- trzyletnia zasadnicza szkoła zawodowa, której ukończenie umożliwia uzyskanie dyplomu 

potwierdzającego kwalifikacje zawodowe po zdaniu egzaminów potwierdzających 

kwalifikacje w danym zawodzie, a także dalsze kształcenie począwszy od klasy drugiej 

liceum ogólnokształcącego dla dorosłych,  

 

- trzyletnie liceum ogólnokształcące, którego ukończenie umożliwia uzyskanie świadectwa 

dojrzałości po zdaniu egzaminu maturalnego,  

 

- czteroletnie technikum, którego ukończenie umożliwia uzyskanie dyplomu 

potwierdzającego kwalifikacje zawodowe po zdaniu egzaminów potwierdzających 

kwalifikacje w danym zawodzie, a także uzyskanie świadectwa dojrzałości po zdaniu 

egzaminu maturalnego, 

 

- trzyletnia szkoła specjalna przysposabiająca do pracy dla uczniów z upośledzeniem 

umysłowym w stopniu umiarkowanym lub znacznym oraz dla uczniów z 

niepełnosprawnościami sprzężonymi, której ukończenie umożliwia uzyskanie świadectwa 

potwierdzającego przysposobienie do pracy, 

 

- trzyletnie liceum ogólnokształcące dla dorosłych, którego ukończenie umożliwia uzyskanie 

świadectwa dojrzałości po zdaniu egzaminu maturalnego,  
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- szkoła policealna dla osób posiadających wykształcenie średnie, umożliwiająca uzyskanie 

dyplomu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe po zdaniu egzaminów potwierdzających 

kwalifikacje w danym zawodzie.  

 

Z dniem 1 września 2012 r. likwiduje się klasę pierwszą, a w latach następnych kolejne klasy 

dotychczasowego trzyletniego liceum profilowanego dla młodzieży, dwuletniego 

uzupełniającego liceum ogólnokształcącego dla młodzieży oraz trzyletniego technikum 

uzupełniającego dla młodzieży. 

 

Z dniem 1 września 2012 r. likwiduje się klasę pierwszą, a w latach następnych kolejne klasy 

dotychczasowej zasadniczej szkoły zawodowej dla dorosłych, technikum dla dorosłych, 

liceum profilowanego dla dorosłych, uzupełniającego liceum ogólnokształcącego dla 

dorosłych. 

 

Z dniem 1 września 2013 r. likwiduje się klasę pierwszą, a w latach następnych kolejne klasy 

dotychczasowego technikum uzupełniającego dla dorosłych. 

W związku z ujednoliceniem długości cyklu kształcenia w zasadniczej szkole zawodowej dla 

młodzieży dotychczasowe zasadnicze szkoły zawodowe dla młodzieży o cyklu kształcenia 

nie krótszym niż 2 i nie dłuższym niż 3 lata należy przekształcić w zasadnicze szkoły 

zawodowe o 3 letnim cyklu kształcenia. 

W nowej strukturze szkół ponadgimnazjalnych nie przewiduje się funkcjonowania szkół 

prowadzących kształcenie zawodowe dla dorosłych z wyjątkiem szkół policealnych, które 

jednakże kształcić będą tylko w części zawodów ujętych w nowej klasyfikacji zawodów 

szkolnictwa zawodowego, a ponadto ich oferta adresowana jest wyłącznie do osób 

posiadających wykształcenie średnie. Dla dorosłych organizowane będą natomiast 

kwalifikacyjne kursy zawodowe. 

Uczniowie dotychczasowych szkół, ulegających przekształceniu, którzy nie ukończą klasy 

ulegającej likwidacji, mogą kontynuować naukę w liceum ogólnokształcącym dla dorosłych. 

Uczniowie, o których mowa w art. 8 ust. 3 (dwuletniej zasadniczej szkoły zawodowej), którzy 

nie ukończą klasy drugiej, mogą kontynuować naukę w liceum ogólnokształcącym dla 

dorosłych i na kwalifikacyjnych kursach zawodowych. 
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17

Kształcenie zawodowe i ustawiczne w systemie 

edukacji

Przedszkole –

dzieci 

od 3 do 5 lat –

ostatni rok 

obowiązkowo

Szkoła 

podstawowa 

– 6 lat nauki

Gimnazjum 

– 3 lata 

nauki

Gimnazjum 

dla 

dorosłych

Liceum 

ogólnokształcące 

– 3 lata nauki

Technikum –

4 lata nauki

Zasadnicza szkoła 

zawodowa –

3 lata nauki

Liceum dla 

dorosłych

Egzaminy 

potwierdzające 

kwalifikacje 

zawodowe

Matura

Kursy dające 

kwalifikacje 

zawodowe 

 

 

Zmiany o charakterze organizacyjnym, które zostaną wprowadzone w szkołach z dniem 1 

września 2012 roku wynikają także z nowej klasyfikacji zawodów szkolnictwa zawodowego 

określonej w  Rozporządzeniu  MEN z dnia 23 grudnia 2011 roku w sprawie klasyfikacji 

zawodów szkolnictwa zawodowego (Dz. U 2012, Nr 2, poz. 7). 

Nowa klasyfikacja zawodów szkolnictwa zawodowego wskazuje: 

1)    zawody, w których kształcenie jest prowadzone w szkołach, 

2)    typy szkół ponadgimnazjalnych, w których może odbywać się kształcenie w danym 

zawodzie, tj. trzyletnią zasadniczą szkołę zawodową dla młodzieży, czteroletnie technikum 

dla młodzieży oraz szkołę policealną; 

3)    kwalifikacje wyodrębnione w zawodach, których kształcenie może być prowadzone na 

kwalifikacyjnych kursach zawodowych; 

4)    zawody, w  których nie wyodrębnia się kwalifikacji (zawody szkolnictwa artystycznego); 

5)    wnioskodawców - ministrów, na wniosek których wprowadzono zawody do klasyfikacji; 

6)    obszary kształcenia, do których są przypisane poszczególne zawody wpisane do 

klasyfikacji zawodów szkolnictwa zawodowego. Nowe podejście do zdobywania 

wykształcenia zawodowego polega na wyodrębnieniu w ramach poszczególnych zawodów 

http://www.men.gov.pl/images/stories/Rozporzadzenia/rozporzdzenie%20ws.%20klasyfikacji%20zawodw%20szkolnictwa%20zawodowego.pdf
http://www.men.gov.pl/images/stories/Rozporzadzenia/rozporzdzenie%20ws.%20klasyfikacji%20zawodw%20szkolnictwa%20zawodowego.pdf
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pojedynczych kwalifikacji, z których każda obejmuje określony zasób wiedzy i umiejętności. 

Szkoły zawodowe nadal będą kształciły w zawodach, w oparciu o wyodrębnione kwalifikacje. 

Kształcenie w zakresie pojedynczych kwalifikacji będzie prowadzone na kwalifikacyjnych 

kursach zawodowych a ich ukończenie będzie uprawniało do przystąpienia do zewnętrznych 

egzaminów potwierdzających kwalifikacje w zawodzie. Potwierdzenie wszystkich kwalifikacji 

w obrębie danego zawodu, oraz posiadanie świadectwa ukończenia szkoły, będzie 

jednoznaczne ze zdobyciem zawodu i uzyskaniem dyplomu. Możliwe będzie także 

posługiwanie się świadectwem potwierdzającym pojedynczą kwalifikację. 

W nowej strukturze szkolnictwa ponadgimnazjalnego absolwenci zasadniczych szkół 

zawodowych będą mogli kontynuować kształcenie w liceum ogólnokształcącym dla 

dorosłych począwszy od drugiej klasy oraz uzupełniać kwalifikacje w zawodzie 

w formie kwalifikacyjnych kursów zawodowych. 

Klasyfikacja zawodów przewiduje możliwości nabywania kwalifikacji przez 

absolwentów szkół dających wykształcenie średnie, w szczególności absolwentów 

liceów profilowanych: 

 poprzez kształcenie w szkołach policealnych - w zawodach, dla których przewidziano 

kształcenie w tym typie szkoły; 

 w formie kwalifikacyjnych kursów zawodowych - w zakresie kwalifikacji 

wyodrębnionych w zawodach, dla których nie przewidziano kształcenia w szkole 

policealnej; 

 w szkołach policealnych i w formie kwalifikacyjnych kursów zawodowych - w zakresie 

wybranych zawodów i kwalifikacji wskazanych w klasyfikacji zawodów szkolnictwa 

zawodowego. 

Nowa klasyfikacja zawodów szkolnictwa zawodowego obejmuje 200 zawodów, w 

ramach których wyodrębniono 251 kwalifikacji. W klasyfikacji zawodów szkolnictwa 

zawodowego ujęto: 

- 23 zawody (po 3 kwalifikacje na zawód), 

- 72 zawody (po 2 kwalifikacje na zawód), 

- 98 zawodów (1 kwalifikacja na zawód), 

- 7 zawodów szkolnictwa artystycznego, dla których nie wyodrębnia się kwalifikacji. 

 

Wśród zawodów, w których kształcenie jest prowadzone w technikum, dominują zawody,  w 

ramach których wyodrębniono dwie lub trzy kwalifikacje. W tych zawodach pierwszą – 

bazową – kwalifikacją jest na ogół kwalifikacja ustalona dla zawodu/zawodów nauczanych  w 

zasadniczej szkole zawodowej, a stanowiących merytoryczną i programową podbudowę do 

nabywania kolejnych – wyższych – kwalifikacji zawodowych (właściwych dla zawodów 

nauczanych na poziomie technikum). 
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W nowej klasyfikacji zawodów szkolnictwa zawodowego pojawiły się nowe zawody, część 

zawodów zmieniła nazwę (np. poprzednio – kucharz małej gastronomii, obecnie-kucharz), a 

niektóre zawody weszły w zakres nowych (np. poprzednie zawody: technik żywienia i 

gospodarstwa domowego oraz  technik organizacji usług gastronomicznych obecnie tworzą 

jeden zawód - technik żywienia i usług gastronomicznych). 

Omawiane rozporządzenie wprowadza obszary kształcenia. To zestawy zawodów 

pogrupowanych pod względem wspólnych lub zbliżonych kwalifikacji zawodowych 

wymaganych do realizacji zadań zawodowych w ramach danego zawodu. 

Wyodrębniono 8 obszarów kształcenia: 

- administracyjno - usługowy A, 

- budowlany B, 

- elektryczno-elektroniczny E, 

- mechaniczny i górniczo-hutniczy M, 

- rolniczo-leśny z ochroną środowiska R, 

- turystyczno-gastronomiczny T, 

- medyczno-społeczny Z, 

- artystyczny S. 
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Przykład

Obszar 

turystyczno-gastronomiczny

pracownik 

pomocniczy 

obsługi 

hotelowej

technik 

turystyki 

wiejskiej

kelner

technik 

hotelarstwa

cukiernik

technik 

przetwórstwa 

mleczarskiego

operator 

maszyn 

i urządzeń

przemysłu 

spożywczego

wędliniarz

piekarz

kucharz

technik

żywienia

i usług

gastronomicznych

technik 

obsługi 

turystycznej

technik 

technologii 

żywności

Od dnia 1 września 2012 roku w szkołach prowadzących kształcenie zawodowe  

będzie także wdrażana nowa podstawa programowa kształcenia w zawodach 

zawierająca opisy kształcenia we wszystkich zawodach ujętych w klasyfikacji 

zawodów szkolnictwa zawodowego. Rozporządzenie w tej sprawie zostało 

podpisane 7 lutego 2012 roku. W zawodach określonych w nowej klasyfikacji 

zawodów szkolnictwa zawodowego wyodrębnione zostały kwalifikacje, z których 

każda obejmuje określony zasób wiedzy, umiejętności zawodowych  oraz 

kompetencji personalnych i społecznych, które uczeń musi nabyć w procesie 

kształcenia. Zgodnie z ideą  europejskich ram kwalifikacji zostały one opisane jako 

oczekiwane efekty kształcenia: wiedzy, umiejętności zawodowych, kompetencji 

personalnych i społecznych niezbędnych dla zawodów lub kwalifikacji 

wyodrębnionych w zawodach, uwzględniane w programach nauczania i 

umożliwiające ustalenie kryteriów ocen szkolnych i wymagań egzaminacyjnych oraz 

warunki realizacji kształcenia w zawodach, w tym zalecane wyposażenie w pomoce 

dydaktyczne i sprzęt oraz minimalną liczbę godzin kształcenia zawodowego. 

Po raz pierwszy w jednym akcie prawnym określone zostały opisy kształcenia we wszystkich 

zawodach ujętych w klasyfikacji zawodów szkolnictwa zawodowego. Rozporządzenie 
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uwzględnia także fakt, że zgodnie z wprowadzaną reformą kształcenia zawodowego, w 

każdym z zawodów wyodrębnione zostały kwalifikacje składające się na poszczególne 

zawody. 

Nowa podstawa programowa kształcenia w zawodach ma istotne znaczenie  dla rozwoju 

ustawicznej edukacji zawodowej osób dorosłych, zainteresowanych uzyskaniem 

dodatkowych kwalifikacji lub zmianą zawodu. Efekty kształcenia określone dla 

poszczególnych kwalifikacji wyodrębnionych w danym zawodzie będą bowiem uwzględniane 

w procesie kształcenia realizowanego na kwalifikacyjnych kursach zawodowych.  

 Kwalifikacyjny kurs zawodowy - należy przez to rozumieć kurs, którego program nauczania 

uwzględnia podstawę programową kształcenia w zawodach, w zakresie jednej kwalifikacji, 

którego ukończenie umożliwia przystąpienie do egzaminu potwierdzającego kwalifikacje w 

zawodzie w zakresie tej kwalifikacji. 

Podstawowymi formami działalności dydaktyczno-wychowawczej szkoły są: 

1) obowiązkowe zajęcia edukacyjne; 

2) zajęcia rozwijające zainteresowania i uzdolnienia, zajęcia dydaktyczno- wyrównawcze i 

specjalistyczne organizowane dla uczniów wymagających szczególnego wsparcia w rozwoju 

lub pomocy psychologiczno-pedagogicznej; 

3) w szkołach prowadzących kształcenie zawodowe – praktyczna nauka zawodu; 

4) zajęcia rewalidacyjne dla uczniów niepełnosprawnych; 

5) zajęcia prowadzone w ramach kwalifikacyjnych kursów zawodowych. 

Kwalifikacyjne kursy zawodowe finansowane mogą być z subwencji oświatowej, opłat 

wnoszonych przez pracodawców w przypadku kursów organizowanych na ich zamówienie, 

że środków pochodzących z Funduszu Pracy, EFS lub programów UE - w przypadku 

kwalifikacyjnych kursów zawodowych organizowanych na zamówienie PUP. 

Zgodnie z art. 68a ust.2 ustawy o systemie oświaty kwalifikacyjne kursy zawodowe będą 

mogły prowadzić: 

 publiczne szkoły prowadzące kształcenie zawodowe w zakresie zawodów, w których 
kształcą, 

 niepubliczne szkoły posiadające uprawnienia szkół publicznych prowadzące 
kształcenie zawodowe w zakresie zawodów, w których kształcą, 

 placówki kształcenia ustawicznego, placówki kształcenia praktycznego, ośrodki 
dokształcania i doskonalenia zawodowego, 

 instytucje rynku pracy prowadzące działalność edukacyjno-szkoleniową,  

 podmioty prowadzące działalność oświatową.  

Kwalifikacyjne kursy zawodowe będą prowadzone według programu nauczania 

uwzględniającego podstawę programową kształcenia w zawodach w zakresie jednej 

kwalifikacji.  
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Osoba, która ukończy kwalifikacyjny kurs zawodowy i zda egzamin potwierdzający 

kwalifikacje w zawodzie w zakresie danej kwalifikacji, otrzyma świadectwo potwierdzające 

kwalifikacje w zawodzie. Dyplom potwierdzający kwalifikacje zawodowe w określonym 

zawodzie będzie mogła otrzymać osoba, która posiada: 

 poziom wykształcenia wymagany dla danego zawodu oraz, 

 świadectwa potwierdzające uzyskanie wszystkich kwalifikacji wyodrębnionych w 
danym zawodzie uzyskane po zdaniu egzaminów z zakresu wszystkich kwalifikacji 
wyodrębnionych w danym zawodzie. 

 

Zapewnienie warunków prowadzenia kwalifikacyjnych kursów zawodowych jest 

zadaniem własnym powiatu. 

 

Celem zmian w egzaminie zawodowym jest zwiększenie skuteczności i efektywności 

systemu kształcenia zawodowego i ustawicznego, w kontekście oczekiwań rynku pracy, a w 

szczególności ujednolicenie systemu egzaminacyjnego i otwarcie go na efekty, uczenia się 

formalnego, pozaformalnego i nieformalnego. 

Zmiany polegają na: 

 możliwości oddzielnego potwierdzania przez ucznia każdej wyodrębnionej kwalifikacji 
- otrzymanie świadectwa potwierdzającego określoną kwalifikację, 

 potwierdzenie wszystkich kwalifikacji wyodrębnionych w zawodzie - otrzymanie 
dyplomu potwierdzającego kwalifikacje, 

 wzmocnienie praktycznego aspektu egzaminu w zawodach na  poziomie technikum, 

 utworzenie zinformatyzowanego banku zadań egzaminacyjnych, 

 umożliwienie osobom dorosłym potwierdzanie kwalifikacji zdobytych poza systemem 
szkolnym. 

Egzamin potwierdzający kwalifikacje w zawodzie – należy przez to rozumieć egzamin 

umożliwiający uzyskanie dyplomu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe lub świadectwa 

potwierdzającego kwalifikacje w zawodzie – jeżeli został przeprowadzony w zakresie jednej 

kwalifikacji. 

Egzamin zawodowy jest przeprowadzany dla: uczniów (słuchaczy) zasadniczych szkół 

zawodowych, techników, szkół policealnych, osób, które ukończyły kwalifikacyjny kurs 

zawodowy, osób, które spełniły warunki określone w rozporządzeniu w sprawie egzaminów 

eksternistycznych. 

Egzamin zawodowy przeprowadza się w dwóch częściach: pisemnej i ustnej. 
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IV e) 

Kwalifikacyjny kurs zawodowy

Egzamin potwierdzający kwalifikacje w zawodzie – to 

egzamin dla osób, które:

są uczniami szkół ponadgimnazjalnych prowadzących kształcenie w zawodzie

ukończyły kwalifikacyjne kursy zawodowe

ukończyły 18 lat i nie uzyskały dyplomu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe w innym trybie

lub

lub

 

Ramowe plany nauczania. 

Nowe (jeszcze nie opublikowane) rozporządzenie w sprawie ramowych planów nauczania w 

szkołach publicznych z 20 stycznia 2012 roku to kolejny etap wdrażania nowej podstawy 

programowej kształcenia ogólnego, której głównym celem jest poprawa efektów kształcenia. 

Nowa podstawa programowa dla klas IV-VI szkoły podstawowej (II etap edukacyjny) i dla 

szkół ponadgimnazjalnych: zasadniczej szkoły zawodowej, liceum ogólnokształcącego i 

technikum, zacznie obowiązywać od 1 września 2012 r. i będzie wdrażana sukcesywnie 

począwszy od klasy IV szkoły podstawowej i klas I wymienionych  szkół 

ponadgimnazjalnych. 

Wprowadzone zmiany to: 

 inna niż dotychczasowa konstrukcja ramowego planu nauczania: 

-    w miejsce tygodniowego wymiaru godzin w cyklu kształcenia na poszczególne 

obowiązkowe zajęcia edukacyjne zostały określone minimalne liczby godzin przeznaczone 

na te zajęcia w całym cyklu kształcenia; 

-  określenie tygodniowego obowiązkowego wymiaru obowiązkowych zajęć edukacyjnych w 

poszczególnych klasach poszczególnych typów szkół; 
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-  określenie minimalnych liczb godzin w cyklu kształcenia na kształcenie zawodowe 

teoretyczne i kształcenie zawodowe praktyczne; 

 na nowo zdefiniowane godziny do dyspozycji dyrektora szkoły; 
 nieuwzględnienie wymiaru godzin na zajęcia religii/etyki i na nauczanie języka 

mniejszości narodowych, etnicznych lub języka regionalnego - wymiar godzin na te 
zajęcia będzie określony w odpowiednich rozporządzeniach; 

 określenie liczby godzin na zajęcia rewalidacyjne dla ucznia niepełnosprawnego w 
oddziale ogólnodostępnym i integracyjnym (2 godziny tygodniowo). 

Rozporządzenie wprowadza zasadnicze zmiany  w ramowych planach nauczania dla szkół 

ponadgimnazjalnych, w których wdrażanie nowej podstawy programowej rozpocznie się 1 

września 2012 r. 

Zgodnie z nową podstawą programową w tych typach szkół (z wyjątkiem zasadniczej szkoły 

zawodowej i szkoły policealnej) przedmioty obowiązkowe mogą być nauczane w zakresie 

podstawowym lub w zakresie rozszerzonym: 

1) tylko w zakresie podstawowym - przedmioty: wiedza o kulturze, podstawy 

przedsiębiorczości, wychowanie fizyczne i edukacja dla bezpieczeństwa; 

2) w zakresie podstawowym i w zakresie rozszerzonym: 

a)  język polski, język obcy nowożytny, język mniejszości narodowej lub etnicznej, język 

regionalny, matematyka; uczeń realizuje zakres podstawowy albo zakres rozszerzony 

(wymagania szczegółowe dla zakresu rozszerzonego obejmują także wszystkie wymagania 

szczegółowe dla zakresu podstawowego); 

b) historia, wiedza o społeczeństwie, geografia, biologia, chemia, fizyka, informatyka; uczeń 

obowiązkowo realizuje zakres podstawowy (zakres rozszerzony stanowi kontynuację 

nauczania danego przedmiotu w zakresie podstawowym). 

3) tylko w zakresie rozszerzonym: historia muzyki, historia sztuki, język łaciński i kultura 

antyczna, filozofia. 

Szkoła ma obowiązek zadbać o wszechstronny rozwój każdego ucznia i dlatego dla uczniów, 

którzy wybiorą kształcenie w zakresie rozszerzonym z przedmiotów matematyczno-

przyrodniczych, został przewidziany dodatkowy przedmiot uzupełniający historia i 

społeczeństwo, którego realizacja ma za zadanie poszerzyć wiedzę uczniów w zakresie 

nauk humanistycznych oraz ukształtować w nich postawy obywatelskie. Natomiast dla 

uczniów, którzy wybiorą kształcenie w zakresie rozszerzonym z przedmiotów 

humanistycznych został przewidziany dodatkowy przedmiot uzupełniający przyroda, którego 

realizacja ma za zadanie poszerzyć  ich wiedzę  w zakresie nauk matematyczno-

przyrodniczych. 

Na gruncie nowej podstawy programowej kształcenia ogólnego przyjęto zasadę, że 

obowiązkowe przedmioty ogólnokształcące ujęte w podstawie programowej w zakresie 

podstawowym (z wyjątkiem języka polskiego, języka obcego nowożytnego, języka 

mniejszości narodowej lub etnicznej, języka regionalnego, matematyki i wychowania 
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fizycznego) będą realizowanie w klasie I liceum ogólnokształcącego (a w liceum 

ogólnokształcącym dla dorosłych - w dwóch pierwszych semestrach), lub w klasach I i II 

technikum. 

Kierując się wymienionymi wyżej ustaleniami zawartymi w nowej podstawie programowej 

kształcenia ogólnego przyjęto następujące rozwiązania  w odniesieniu do poszczególnych 

typów szkół: 

W liceum ogólnokształcącym uczeń będzie miał obowiązek wyboru od 2 do 4 

przedmiotów, a słuchacz liceum ogólnokształcącego - 2 przedmiotów, spośród 

proponowanych przez szkołę przedmiotów ujętych w podstawie programowej w zakresie 

rozszerzonym, przy czym co najmniej jednym z tych przedmiotów musi być: historia, biologia, 

geografia, fizyka lub chemia. 

Uczeń (słuchacz), który nie będzie realizował w zakresie rozszerzonym historii, będzie 

obowiązany realizować przedmiot uzupełniający historia i społeczeństwo. 

Uczeń (słuchacz),  który nie będzie realizował w zakresie  rozszerzonym jednego z 

następujących przedmiotów: biologia, chemia, fizyka lub geografia, będzie obowiązany 

realizować przedmiot uzupełniający przyroda. 

W technikum uczeń będzie miał obowiązek wyboru 2 przedmiotów, spośród 

proponowanych przez szkołę przedmiotów ujętych w podstawie programowej w zakresie 

rozszerzonym, związanych z  kształceniem w określonym zawodzie. Jednym z tych 

przedmiotów musi być: matematyka, biologia, geografia, fizyka lub chemia. Uczeń technikum 

będzie obowiązany w zdecydowanej większości przypadków realizować przedmiot 

uzupełniający historia i społeczeństwo. 

 

Podsumowanie 
Zakres zmian ustawowych dotyczących kształcenia zawodowego oraz termin ich 
wprowadzenia uniemożliwia realne przedstawienie kosztów ich realizacji oraz 
wymusza opracowanie zupełnie nowej koncepcji kształcenia zawodowego w 
Powiecie Średzkim. Opracowanie nowej koncepcji wymaga gruntownej analizy 
zasobów oraz określenia potrzeb zgodnie z podstawą programową kształcenia w 
zawodach, zbadania możliwości i potrzeb ewentualnego wprowadzania nowych 
zawodów oraz możliwości wykorzystania pracowni zawodowych przez uczniów 
kształcących się w różnych zawodach. Opracowanie przez dyrektorów szkół 
szkolnych planów nauczania pozwoli realnie określić liczby godzin poszczególnych 
zajęć edukacyjnych i opracować sposoby maksymalnego wykorzystania pracowni 
komputerowych i zawodowych przez uczniów wszystkich szkół. Zapoznanie się 
nauczycieli kształcenia zawodowego z zasadami organizacji kursów kwalifikacyjnych 
pozwoli określić rodzaje i ilość kursów możliwych do realizacji w szkołach. Biorąc pod 
uwagę powyższe nowa koncepcja kształcenia zawodowego w Powiecie Średzkim 
może być opracowana nie wcześniej niż w ciągu trzech-czterech miesięcy. 
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Załącznik nr 7 do Protokołu Nr XVI/2012  

z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej 

z dnia 23.02.2012 r. 

 

Sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 

za rok 2011. 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej w roku 2011 pracowała w 

składzie: 

1. Halina Mikła – przewodnicząca 

2. Sebastian Burdzy 

3. Witold Rutkowski 

4. Małgorzata Rachwalska 

5. Czesław Kaczmarek 

6. Krzysztof Szałankiewicz 

Komisja pracowała według opracowanego planu na rok 2011. Współpraca komisji układała 

się pozytywnie. W okresie całego roku komisja spotykała się średnio raz w miesiącu, w razie 

potrzeb komisja była wzywana do pracy. 

Główne zadania komisji to: 

1. Powiatowy Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 im. Mikołaja Kopernika, 

Powiatowy Zespół Ponadgimnazjalny nr 2 im. Wincentego Witosa i Liceum 

Profilowane. Dyrektorzy szkół przedstawili nam analizę bazy podległych placówek, 

efekty wyników nauczania oraz sposób ich wykorzystania. Komisja była w szkołach i 

zapoznała się z ich funkcjonowaniem. 

2. Komisja odbyła swoje posiedzenie w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, gdzie 

głównym tematem była ocena i perspektywy funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej oraz pomoc społeczna realizowana przez PCPR. 
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Po posiedzeniu komisji wraz z dyrekcją zwiedziła i zapoznała się z warunkami 

bytowymi wychowanków. 

3. Następnym tematem była analiza współpracy szkół z Powiatowym Ośrodkiem 

Edukacji i Biblioteką Pedagogiczną. 

4. W maju odbyło się posiedzenie w powiatowym Urzędzie Pracy, gdzie zapoznaliśmy 

się ze sposobem działania urzędu, analizę rynku pracy i jak radzi sobie z bezrobociem. 

5. Na posiedzeniu komisji wraz z przedstawicielami poradni Pedagogiczno-

Psychologicznej przeanalizowaliśmy działalność poradni jak również zapoznaliśmy 

się z siedzibą placówki. 

6. Wnikliwie zapoznaliśmy się z funkcjonowaniem rodzicielstwa zastępczego na terenie 

powiatu Środa Śl. Rodzinne Domy Dziecka nr 1 w Miękini i nr 2 w Głosce 

zapewniają dzieciom całodobową opiekę oraz zaspakajają potrzeby bytowe, 

rozwojowe i religijne swoim wychowankom. 

7. Na naszych spotkaniach otrzymaliśmy również sprawozdanie z działalności nauczania, 

wychowania i współpracy w grupie, wychowanków ze Specjalnego Ośrodka 

Wychowawczego w Środzie Śl. 

8. Zapoznaliśmy się z działalnością kulturalną realizowaną przez Muzeum Regionalne w 

Środzie Śl. 

9. Na bieżąco zajmowaliśmy się zmianami w budżecie w roku 2011, jak również 

zapoznaliśmy się z budżetem na rok 2012. 

10. Uczestniczyłam w wigilii organizowanej przez Ośrodek Wsparcia Środowiskowego 

Samopomocy w Środzie Śl. Oraz fili w Piersnie, która odbyła się              w grudniu 

2010 roku w Kostomłotach. 

11. Byłam na zakończeniu roku szkolnego i wręczeniu świadectw dojrzałości w 

Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 i nr 2. 

12. Brałam udział w komisji na wybór samodzielnego kierownika Placówki 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Środzie Śl. Wraz z filią w Piersnie Pani 

Jadwigi Bodniewicz. 

W imieniu swoim i całej komisji dziękuję wszystkim dyrektorom i kierownikom placówek 

za współpracę. 

  

 


